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L’acte té lloc el dia 28 d’octubre als antics terrenys firals de la Ferreria. Pàgina 4

SÒNIA HERNÁNDEZ

La primera pedra del nou
estadi obre una nova etapa
al món del futbol local

El cartró ja es recull porta a porta

Les jornades
de participació
aposten pel
diàleg social

P. 9

>>  Discurs inaugural del cicle
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>>  El Centre de dia
augmentarà el nombre
d’usuaris  P. 11

>>  Consensuat el
projecte del futur centre
cívic de Can Sant Joan P.17

>>  Montcada mostra
els projectes urbanísitcs
al saló Meeting Point P.6

L’Ajuntament intensificarà la campanya de sensibilització entre els comerciants  P.3

>> Tazumal aportarà
ajuda a El Salvador, i
enllesteix la rebuda a
l’alcalde de Nahulingo. P.13

>> Episodis de pudors
al voltant del recinte de
l’Ecoparc 2 P.7

>> El Xec Servei triplica
en un any el nombre de
talons repartits P.5

>> El Grundig s’enfonsa
i està a només un punt
de descens P.21

Al voltant d’un centenar de per-

sones assisteixen a les jornades

Ciutadania i participació que es

fan en el moment de tancar

aquesta edició, del 25 al 28 d’oc-

tubre, a l’Auditori organitzades

per l’Ajuntament per definir el

contingut del nou Reglament de

Participació Ciutadana. El

document  substituirà el que es

va aprovar l’any 1990 i inclourà

nous serveis i òrgans de parti-

cipació adaptats a la realitat mu-

nicipal i a les necessitats socials

de la població.

CARME BASTIDA

LAURA GRAU

Ja s’ha posat en marxa la prova pilot de la recollida porta a porta del cartró comercial als
principals eixos comercials del municipi. La prova s’allargarà fins a final d’any per poder
valorar els pros i els contres del seu funcionament.
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SEPARACIÓ SELECTIVA

La recollida de cartró porta a porta
es posa en marxa en fase de proves
L’Ajuntament intensificarà la campanya informativa per augmentar la participació dels comerciants en la iniciativa

laura grau
montcada

l’apunt
L’EQUIP VERD FA LA CAMPANYA DE
DIFUSIÓ ENTRE ELS COMERCIANTS

“La participació en la prova
pilot de recollida del cartró
comercial porta a porta no ha
estat l’esperada però encara
és aviat per fer una valoració
definitiva”. Així ha resumit el
regidor de Serveis Municipals,
Juan García (PSC), el resultat del
primer dia de posada en marxa
del servei el passat 24 d’octubre.
La iniciativa, coordinada per
aquest departament, compta
amb el suport del Servei de
Medi Ambient i la Regidoria de
Comerç de l’Ajuntament i pre-
tén posar fi al problema de satu-
ració dels contenidors de paper
i cartró que hi ha als carrers de
Montcada i Reixac a causa de
l’ús intensiu que en fan la majoria
de comerços, principals gene-
radors de residus voluminosos.

Eixos comercials. La pro-
va pilot es fa tres dies a la
setmana –dilluns, dimecres i
divendres–amb horari de 14 a
17h i té com escenari els princi-
pals eixos comercials del muni-
cipi amb un total de 179
comerços. El recorregut parteix
de l’avinguda Catalunya de Mas
Rampinyo i continua per la ram-
bla dels Països Catalans, el carrer
Major, la Ribera, el carrer Reixa-
gó de Can Sant Joan i el carrer
Camèlies de Can Cuiàs. La reco-
llida la realitzen operaris de Fo-
mento de Construcciones i Con-
tratas (FCC), la mateixa empre-
sa que fa el servei ordinari de
recollida d’escombraries al
municipi.
García ha destacat que el servei
ha funcionat correctament
quant a horaris i eficàcia i que
els comerciants que han parti-
cipat han seguit les instruccions
donades, però la quantitat
d’establiments participants ha
estat reduïda. “Malgrat tot, no
volem ser pessimistes i
creiem que ha de passar un
període de temps més llarg
per poder tenir xifres concre-
tes i fer un balanç objectiu”,
ha dit. Mentrestant s’intensi-
ficarà la campanya informativa

Els dies previs a la prova pilot de
la recollida porta a porta del cartró
comercial els membres de
l’Equip Verd del Servei de Medi
Ambient  van fer campanya entre
els comerços ubicats en el
recorregut del camió de l’FCC.
Les instruccions bàsiques que
fan arribar als comerços són
plegar bé les caixes de cartró,
lligar-les per tal que no s’escam-
pin pel carrer, no ficar altres
residus com plàstics o porexpan
i deixar-les a l’hora convinguda
al costat de l’establiment, en un
lloc on no molestin als vianants.
Segons Montse Cardona, de
l’Equip Verd, la predisposició
dels comerciants ha estat bona,
“tot i que és complicat trobar
un horari i un recorregut que
vagi bé a tothom”. Sara Díaz –a
la dreta de la foto– treballa en un
bar del carrer Major que tanca
sobre les 15.30h. S’ha d’en-
recordar de preparar les caixes
abans de les 14h i pujar-les des
d’un pati que dona al carrer
Montiu. “Tinc un montacàrre-

gues que em facilita la feina de
pujar el material però haig de
passar pel mig del bar amb el
carro fins al carrer amb les
molèsties que això pot causar
als clients”. Sara valora posi-
tivament la iniciativa municipal
però confia que el recorregut
s’ampliï. “Un altre problema que
tenim és la gran quantitat de
vidre que generem, també seria
bona idea fer-ne el porta a
porta”, afegeix. LG

Creu que cal intensificar la
campanya informativa per
aconseguir una major implica-
ció dels comerciants de Mont-
cada en una iniciativa que, si
funciona, “pot solucionar el
problema crònic dels conte-
nidors blaus saturats i envol-
tats de caixes i papers”

 >> José i Juan, operaris de l’empresa Fomento,  són els encarregats de fer la recollida als comerços

FOTOS: LAURA GRAU

LAURA GRAU

>> Cal plegar bé les caixes

porta a porta pels comerços que
ha començat a fer l’Equip Verd
del Servei de Medi Ambient i la
difusió que també s’està duent
a terme des de la Regidoria de
Comerç. La intenció de Serveis
Municipals és fer la recollida en
període de proves fins a final
d’any i, a partir del gener i amb
les dades sobre la taula, “valo-
rar si hem de seguir i ampliar
el servei a la resta del muni-
cipi o potser suprimir-lo si no
hi ha una resposta satisfac-
tòria”, ha afegit. El regidor de
Medi Ambient, Alfonso Romo
(PSC), ha destacat la importància
que els comerços s’impliquin en
aquesta iniciativa: “És un servei
que va fins a la porta del seu
negoci i els resol un proble-
ma alhora que col·laboren
amb un desenvolupament
més sostenible”. L’experiència
de la recollida porta a porta del
cartró comercial es fa a la ciutat
de Barcelona des de fa dos anys
amb força èxit de participació
per part dels comerciants.

l’opinió

M.Carmen
Ortiz

Té una botiga de material
elèctric al carrer Major. Parti-
cipa en la recollida perquè
considera que, tot i ser més
feina per al comerciant –do-
blegar bé  les caixes i relligar-
les–, “ens evita haver d’anar
fins al contenidor”.

“És una iniciativa
interessant”

Treballa en una fruiteria del
carrer Reixagó de Can Sant
Joan. El primer dia de la reco-
llida se li va oblidar deixar el
cartró, però veu bé la mesura
per evitar que se saturin els
contenidors blaus. Es queixa
de la pudor dels contenidors
de brossa orgànica “que no es
netegen prou”, afegeix.

Sílvia Medina

“Els contenidors blaus
no se saturaran”

“Cal més
conscienciació”

Juan
García (PSC)
regidor de
Serveis
Municipals
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Les obres del nou estadi s’iniciaran
amb una festa dedicada al futbol

sílvia alquézar
redacció
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EQUIPAMENT ESPORTIU
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COM LA DEL PARC DELS PRÍNCEPS DE PARÍS
la gespa artificial

Els treballs començen oficialment el 28 d’octubre amb la col·locació de la primera pedra

 >> Imatge virtual del futur estadi de futbol a la Ferreria

El 28 d’octubre és un dia espe-
rat entre el món futbolístic de
Montcada i Reixac perquè tindrà
lloc el tret de sortida de les
obres del nou estadi, que es
construirà a la Ferreria. L’Ajun-
tament organitza l’acte de col·lo-
cació de la primera pedra, que
començarà a les 17.30h amb ani-
mació infantil i jocs relacionats
amb el futbol. Mitja hora des-
prés, hi haurà els parlaments a
càrrec de les autoritats. Hi ha pre-
vista la intervenció de l’alcalde
de Montcada, César Arrizaba-
laga, del PSC; el president dele-
gat d’Esports de la Diputació
de Barcelona, Pere Alcober, i el
secretari general de l’Esport de
la Generalitat de Catalunya, Ra-
fael Niubò. La inauguració dels
treballs clourà amb un refrigeri
per als assistents.

L’equipament. El nou estadi
de futbol es construirà a la par-
cel·la situada entre l’avinguda de
la Ferreria i els carrers Química,
Treball i Vapor, amb una super-
fície de 16.807m2. El projecte
inclou dos terrenys de jocs –un
de futbol 11 de 105x64m i un
altre de futbol 7 de 60x33m–
zones ajardinades, una plaça
d’accés i un parc infantil. El
camp gran comptarà amb gra-
deries als dos costats, la princi-
pal tindrà una capacitat per a 821
persones i l’altra per a 486. En-
tre els dos espais de joc, es cons-
truiran els vuit vestidors, el gim-
nàs, la infermeria, un magatzem
de material amb rentadores, els
lavabos per a espectadors i les
oficines de les entitats esportives.
L’estadi també disposarà d’un
bar i una gran terrassa. L’objectiu
municipal és dotar la ciutat d’un
equipament modern i sosteni-

La gespa artificial del nou estadi
de futbol de La Ferreria no tindrà
res a envejar a la dels camps
més prestigiosos del món. De
fet, tindrà les mateixes caracte-
rístiques que la del Parc dels
Prínceps de París, on juga la
selecció francesa. La gespa
sintètica que instal·larà l’em-
presa Poligràs Ibèrica és del
tipus Prestige XT65, la millor del
mercat en aquest moment, se-
gons ha indicat el responsable
comercial de Poligràs a Cata-
lunya, Joan Anfruns: “Mai una
gespa artificial havia estat tan
a prop de les característiques
d’una gespa natural”. L’herba
del futur estadi serà prefibri-
lada, amb una alçada de 65
milímetres, lastrada amb sorra
de sílex i formada per granulat
de cautxú. Segons Poligràs, és
resistent als microorganismes

 >> El Parc dels Prínceps de París

Les pistes de
botxes

s’inauguren el
5 de novembre
sílvia alquézar
redacció

Les noves pistes de botxes ubi-
cades al Pla d’en Coll, al costat
de la zona d’atletisme, s’inau-
guraran el pròxim 5 de no-
vembre a les 16h. L’acte, orga-
nitzat per l’Ajuntament, inclou
els parlaments a càrrec de les
autoritats municipals, un bere-
nar popular i un torneig de
botxes entre quatre clubs: Can
Sant Joan, Martorelles, Can
Deu i Montcada.

Les característiques. El
nou equipament esportiu cons-
ta de 16 pistes i d’un edifici per
a oficines. Els treballs, valorats
en 373.000 euros, van comen-
çar a final d’abril i els ha dut a
terme l’empresa José García
Excavaciones. La instal·lació
estarà oberta tots els dies de la
setmana. “Les noves pistes
s’adrecen a tots els aficio-
nats a les botxes”, ha indicat
el regidor d’Esports, Juan Par-
ra (PSC). Per la seva banda, el
president del Club Petanca
Montcada, Venancio  Diéguez,
s’ha mostrat  il·lusionat amb
l’equipament “perquè és un
salt qualitatiu important”.

 >> Les noves pistes de botxes

ble, ubicat en un lloc cèntric que
estigui en equilibri amb l’entorn.
“L’estadi dóna resposta a una
reivindicació històrica de les
entitats de tenir un camp dig-
ne”, ha dit el regidor d’Esports
i president de l’Institut Munici-
pal d’Esports i Lleure (IME),
Juan Parra, del PSC. El projecte
és el primer que l’Ajuntament
executa a través de l’empresa
pública Montcada Òptima. Les
obres aniran a càrrec de la Unió
Temporal d’Empreses forma-
da per Balltagi Mediterrani i
Cimsa, que durà a terme l’obra
civil. La gespa artificial serà col-
locada per l’empresa Poligràs
Ibèrica. El pressupost total de
l’estadi és de 2.531.566 euros. El
termini d’execució és de 10 me-
sos. El futur estadi substituìrà
l’actual camp municipal de la
Font Freda, afectat pel pas del
Tren d’Alta Velocitat.

i té un baix coeficient crematís-
tic. Pel que al seu manteniment,
tindrà una durada d’un 18 anys
aproximadament. La gespa del
nou estadi tindrà homologació
de la FIFA, la Federació Interna-
cional d’Associacions de Fut-
bol. SA

ARXIU

ARXIU
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Al llarg del 2005 s’ha triplicat el
nombre de xecs serveis que
s’han repartit entre la població
passant dels 766 distribuïts al
2004 als 2.028 comptabilitzats
des de gener fins a principi
d’octubre. Els usuaris recullen
els talons, valorats en 3 euros, al
Servei de Promoció Econòmica
(SPE) –Alt de Sant Pere, 73 de
Mas Rampinyo– i tenen aquest
descompte en la contractació de
serveis d’empreses homologades
per l’Ajuntament.

Beneficiaris. El programa,
destinat a promoure els serveis
a les persones i la creació de nous
llocs de treball, es va començar
a desenvolupar al 2003 amb un
doble objectiu, en primer lloc,
donar suport a les persones i
famílies que requereixen ajut
domiciliari per conciliar la vida
personal amb la laboral i, en
segon terme, promoure la
creació de nous llocs de treball,
especialment per a dones. En
aquests dos anys d’actuació s’han
homologat 9 empreses de serveis
i s’han contractat 10 persones.

L’SPE triplica enguany el nombre
de xecs servei repartits el 2004

pilar abián
mas rampinyo

 >> Zuera, a l’esquerra, conversa amb Rafi Cruz sobre les tasques de la llar

L’Ajuntament augmentarà el nombre de talons anuals per persona que passaran de 75 a 200

ELEVAT GRAU DE SATISFACCIÓ DELS USUARIS
la resposta

Les actuacions incloses al pro-
grama Xec servei inclouen les que
van dirigides a les famílies que re-
quereixen suport extern, princi-
palment, persones grans, nens i
discapacitats. S’ofereixen, per tant,
serveis de cura d’infants, acom-
panyament a malalts, neteja de la
llar, gabinets d’atenció personal,
massatges i rehabilitació, suport a
la compra  i altres serveis com el
de podologia. Les estadístiques de
l’SPE constaten que el grau de
satisfacció dels usuaris és molt ele-
vat, d’un 84%, i que la major part
dels beneficiaris són dones i per-
sones jubilades, més grans de 65

“Creiem que l’augment es-
pectacular de la distribució
de xecs servei respon a la
difusió que s’ha fet de la ini-
ciativa i al boca a orella dels
usuaris”, explica el regidor de
Promoció Econòmica, Francis-
co Hierro (PSC). El cert és que
les enquestes fetes per l’SPE als
beneficiaris del programa posen
de manifest que el 84% està
molt satisfet amb el servei. Ana
M. Zuera, veïna del Pla d’en
Coll, fa servir el xec per contrac-
tar les tasques de neteja de la llar.
“Sóc usuària des de l’inici del
programa i estic molt satis-
feta de l’experiència”, expli-
ca davant de Rafi Cruz, la per-
sona que, des de fa nou mesos,
li fa la feina de la llar contractada
per una de les empreses homo-
logades. “La feina és dura”,
reconeix la Rafi, “però s’amot-
lla als horaris que tinc dispo-
nibles”. Davant la bona respos-
ta que té la iniciativa, l’any vinent
l’SPE augmentarà el nombre de
xecs que passarà dels 75 actuals
a 200 per persona i any. Durant
el 2005 es faran dos seminaris i
un fòrum de l’ocupació, tot so-
bre serveis domiciliaris.

Les ordenances
fiscals s’apugen
el 3,5% de mitjana

Les ordenances i preus públics
per a l’any 2006 tindran un
increment mitjà del 3,5%, un
percentage similar a l’esperat per
a l’Índex de Preus al Consum
(IPC). Només l’IBI s’apujarà
com a màxim un 5%, d’acord
amb la revisió del Cadastre que
s’està duent a terme durant
aquestes setmanes. L’increment
màxim de l’IBI està supeditat a
les bonificacions que atorgarà
l’Ajuntament als contribuents i
que preveu, tot i l’actualització
prevista del 350% del valor dels
habitatges, que l’impost munici-
pal no superi durant els propers
anys el 5% en el cas dels pisos i el
7,5% en els comerços, tal i com
el Ple Municipal ja va aprovar al
mes de juny. El president de
l’Àrea Econòmica, Joan Mares-
ma (CiU), ha subratllat el
moment d’estabilitat fiscal pel
qual travessa el municipi: “Estem
incrementant el patrimoni
públic,  amb una inversió du-
rant el proper quadrienni de 15
milions d’euros, que assumim
amb recursos propis, sense que
repercuteixi en la butxaca de
la ciutadania”.

lluís maldonado
redacció

anys. Els serveis amb més deman-
da són els de neteja, amb un 38%,
i els d’atenció a avis, que repre-
senta el 31%. Habitualment es trac-
ta de prestacions que es fan a diari
o bé un cop a la setmana. En els
serveis d’atenció a les persones
grans el grau de satisfacció és al-
tíssim. En la resta de serveis, mas-
satges i rehabilitació, atenció a les
persones incapacitades i el podò-
leg el grau de satisfacció és total.
Les enquestes de l’SPE posen de
manifest que necessitats domici-
liàries com l’atenció a nens no
s’han cobert amb el xec sinó per
altres vies. PA

PILAR ABIÁN
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L’alcalde viatja a la Xina per
estudiar models de ciutat

La societat municipal Montcada
Òptima s’ha presentat al IX Saló
Barcelona Meeting Point, una fira
de mostres internacional dedica-
da exclusivament al sector
immobiliari, celebrada al Palau 1
de la Fira de Barcelona entre el
25 i el 30 d’octubre. L’Ajunta-
ment ha format part d’un estand
de la Federació de Municipis de
Catalunya, compartit amb altres
ajuntaments, on s’han presentat
també altres projectes de l’àmbit
de la construcció a la ciutat. Per
part de l’Ajuntament hi han
assistit autoritats municipals
encapçalades per l’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC) i el president
de l’Àrea Territorial, Alfons
Romo (PSC).
La delegació montcadenca ha
estat present entre els dies 25 i el
27 d’octubre. En el moment de
tancar aquesta edició era previs-
ta la participació del gerent de la
societat municipal Montcada
Òptima –alhora director de
l’Àrea Territorial de l’Ajunta-
ment– Antoni Jiménez, el 27
d’octubre, en una taula rodona
amb la ponència Montcada i

sílvia díaz
redacció

 >> L’alcalde amb la ministra d’Habitatge,  María Antonia Trjillo

PREMSA AJUNTAMENNT

Montcada presenta al Meeting
Point la transformació de ciutat

 >> Reunió de treball de la delegació catalana amb autoritats xineses

L’alcalde de Montcada i Reixac,
César Arrizabalga (PSC), va par-
ticipar del 15 al 23 d’octubre en
un viatge de treball a la Xina
organitzat pel Pla Estratègic Me-
tropolità per conèixer les ciutats
de Beijing (Pequín) i Shanghai,
amb 14 i 17 milions d’habitants
respectivament. L’objectiu de les
jornades era conèixer el model
d’urbanisme, infrastructures,
indústria, habitatge i educació,
entre d’altres àmbits. “Encara
que són cultures i ciutats molt
diferents hem conegut models
de ciutat de societats emer-
gents que poden adaptar-se a
les nostres”, ha dit l’edil, qui ha
afegit que els patrons organitza-

>> Pla Estratègic Metropolità

sílvia díaz
redacció

tius europeus també han des-
pertat molt l’interès dels respon-
sables xinesos.

Visites tècniques. El pro-
grama a Beijing va incloure visi-
tes a les noves àrees industrials
de la Xina i amb el Comitè
organitzador dels Jocs Olímpics
del 2006. A Shanghai la delegació
catalana va analitzar la protecció
del medi ambient, amb una visi-
ta  a l’Oficina de Protecció del
Medi Ambient de Shangai, i la
ciència i tecnologia, amb una jor-
nada al Zhang Jiang New
Technology Park. A Shanghai, la
delegació es va reunir amb el
cònsol espanyol a la ciutat i una
representació d’empresaris
espanyols.

PREMSA AMB

Reixac, la transformació. La confe-
rència de Jiménez s’emmarca en
la jornada sobre política d’ha-
bitatge i desenvolupament urba-
nístic als municipis, organitzada
per la Federació de Municipis i
on s’exposaran els casos d’altres
localitats com Rubí, Santa Colo-
ma de Gramenet, Vilanova i la
Geltrú, Sabadell, Lleida, Terrassa,
Sant Cugat i Reus.

Projectes de ciutat. Els
responsables de l’Ajuntament de
Montcada, a través de plafons
explicatius, han presentat els
projectes de ciutat més destacats,

com és el complex lúdicocultural
Montcada Aqua, amb la futura
biblioteca i l’auditori; i l’estadi de
la Ferreria, del qual es col·loca la
primera pedra divendres 28
d’octubre. Un altre dels projectes
exposats ha estat el de la cons-
trucció de pisos de protecció ofi-
cial com els del carrer Ripoll.
La presència de Montcada i
Reixac en aquest saló comporta
una important projecció interna-
cional ja que al Saló Barcelona
Meeting Point assisteixen profes-
sionals immobiliaris, de la
construcció i del sector financer
de tot el món.

>> Fira immobiliària
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L’alcalde de Montcada, César
Arrizabalaga (PSC), es reunirà
amb el seu homònim a Ripollet,
Juan Parralejo (PSC), i amb el
responsable de l’Ecoparc 2 per
aclarir si els episodis de pudors
que hi hagut en el veí municipi
en els darrers dies tenen alguna
relació amb la planta de residus.
L’edil considera que les de-
núncies que ha fet la Platafor-
ma Vallès Net, atribuint les ma-
les olors a l’equipament metro-
polità, són “alarmistes” i res-
ponen al rebuig que aquesta
sempre ha manifestat en contra
de la instal·lació ubicada a Can
Cabanyes, en terme municipal
montcadenc però en el límit
també amb Ripollet i Barberà. Al
setembre el grup va denunciar
desperfectes als digestors on es
tracta la matèria orgànica –fet
que va ser desmentit per l’Entitat
Metropolitana del Medi
Ambient (EMMA)– i ara asse-
gura que l’Ecoparc 2 desprén
pudors a escombraries que re-
presenten un problema de salut
pública. La Plataforma ha anun-
ciat futures mobilitzacions si les
administracions no actuen amb

Montcada i Ripollet volen
aclarir els episodis de pudors
pilar abián
redacció

MOLLET S’INTERESSA PELS CONTENIDORS

la visita

L’alcalde de Mollet, Josep Mon-
ràs (PSC), i la regidora de Qua-
litat Urbana i Ambiental, Ester
Safont, van visitar a mitjan octu-
bre Montcada per conèixer el
sistema i el funcionament dels
contenidors soterrats. Mollet està
estudiant  noves fórmules de
recollida de residus per substituir
els contenidors de superfície.
Monràs va destacar que els
contenidors soterrats “són una
experiència innovadora que
millora la imatge de la ciutat i
dóna facilitats per efectuar la
recollida selectiva”. Els edils
van  ser acompanyats per l’alcal-
de de Montcada, César Arrizaba-
laga (PSC), el president de l’Àrea

Territorial , Alfons Romo (PSC), i
representants de l’empresa con-
cessionària del servei de re-
collida d’escombraries i la d’ins-
tal·lació dels contenidors.   SD

immediatesa. També la diputa-
da del PPC al Parlament de
Catalunya i regidora a l’Ajunta-
ment, Eva Garcia, ha exigit més
controls ambientals a la instal·la-
ció i ha recordat que el conseller
de Medi Ambient, Salvador
Milà, va garantir que la planta
no causaria molèsties al veïnat.

Mesures. L’alcalde de Mont-
cada, i alhora vicepresident de
l’EMMA, ha respost aquestes

manifestacions assegurant que la
planta no suposa cap perill per
als veïns i que la instal·lació “està
sent un referent per a altres
comunitats de l’Estat”. Arri-
zabalaga s’ha compromés a fer
un seguiment de les denúncies
per clarificar què és el que ha
ocorregut i prendre les mesures
oportunes perquè els episodis
no es tornin a repetir. També
l’Ajuntament de Ripollet s’ha
pronunciat en el mateix sentit.

PILAR ABIÁN

>> Ecoparc 2
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taulell d’anuncis gratuïts Informació:
935 726 491

només particulars

Oferta de treball. Es necessita personal per
introducció de dades. Imprescindible velocitat
a l’hora d’escriure amb ordinador. Tel. 935 750
691. Preguntar per Jordi o Dolores.
Es busquen albanyils autònoms. 651 47 77 21.
Farmacèutic/a. Es necessita a farmàcia de Can
Cuiàs, mitja jornada(tardes)i algun dissabte
matí. Tel/fax 93 575 80 27 - 615 433 336
Compro casa, pis, terreny o local. De
particular a particular. Agències no. Els millors
preus. Telèfon 627 16 27 81 “
Bar en traspaso. Bar Germanor, en  Carretera
Vella. Tel. 651 187 442 i 606 918 283.
Es necessita animador sociocultural per a
residència geriàtrica Santa Maria de Montcada.
Tel. 935 647 232
Vendo piso en Santa María. 80m2, 4
habitaciones, cocina y baño reformados, 2
terrazas. Todo exterior, muy soleado.
Excelentes vistas. Precio: 252.425 euros (42M).
Tel. 676 111 198.
Busco un noi per treballar en fusteria i
ebenisteria, entre 16 i 18 anys. Tel. 625569938
Llogo parquing al costat de la plaça de
l’Església. Tel. 625569938
Bar en traspaso. En Torres i Bages, 2. Por no
poderlo atender. 42.000 euros. Tel. 935 648 161
i 696 284 827.
Se hacen arreglos de todo tipo de ropa,
moda y hogar. Tel. 935751489, de 15h a 20h
Vendo estufas acumuladores de calor.
Precio a convenir. Tel. 935751489, de 15h a 20h

Oferta de trabajo. Se necesita instaladores de
antenas parabólicas (Digital Plus) o autónomos.
Tel. 93 575 14 85.
Empresa de Barberà precisa planchista oficial
de primera o segunda avanzado. Experiencia
mínimo de 4 años. 93 718 16 88
Cangur. Noia jove s’ofereix a cuidar nens. Tel. 93
564 84 36
Necesitamos personal para peluquería. Tel.
93 572 42 09
Venc plaça de pàrquing. Par a moto a Mas
Rampinyo. Tel.  93 594 65 96.
Es ven o lloga plaça de pàrquing. Avinguda
de Catalunya, 85. Tel. 678 760 664
Venc ràdio-cedè. De cotxe marca BMW. Telf:
620 992 410.
Se vende Honda Civic.  Con 1.6 16 válvulas,
125cv llantas, tapicería de cuero. 80.000 km
reales i ITV recién pasada. Recién pintado en
rojo. Muy buen estado y precio económico. Tel.
662100817/627162781
Demanda de trabajo. Hombre de 52 años se
ofrece para cualquier tipo de trabajo. Vigilante
de parquing, de fábrica, portero, hacer recados
y cobrador de recibos y controlador de maqui-
naria. Media jornada, jornada completa o por
horas. Tel. 627 162781
Se necesita cortadora. Con experiencia en
corte a tijeras. Tel. 607 86 28 98. Ripollet.
Alquilo habitación. Piso de estudiantes en el
centro de Sabadell, al lado de FGC y todos los
servicios. 662 08 89 19.

El Projecte Rius fa balanç
de la salut dels rius i torrents

laura grau
montcada

CLAUDIO MARCOS

en 2 minuts...
Carod Rovira, el dia 9 Montcada�

El president d’Esquerra Republicana, Josep Lluís Carod-Rovira,
visitarà Montcada el dia 9 de novembre a les 21h per pronun-
ciar una conferència a
l’Auditori amb el títol Nou
Estatut i finançament just per
la Catalunya social. A les
20.30h el líder d’ERC
destaparà la placa comme-
morativa del 10è aniversari
de la secció local, i de la
remodelació de la seu del
carrer Guadiana. D’altra
banda, la secció local
d’ERC va retre homenatge
el 15 d’octubre al president
Lluís Companys en el 65è
aniversari del seu afusella-
ment per les tropes fran-
quistes. El president del
partit a Montcada, Jordi
Sánchez Escrigas, va recordar el missatge de Companys:
“Tornarem a patir, tornarem a lluitar i tornarem a vèncer”
que, segons Sánchez, continua ple de sentit en defensa del nou Estatut.
Així mateix, una vintena de persones participa al curs sobre
història de Catalunya que organitza la secció local dERC a la
seva seu. El curs va començar el 19 d’octubre i consta de 8
sessions. Les classes les imparteix un professor de l’Associació
Conèixer Catalunya. S’entregarà un certificat bescanviable per
crèdits de lliure elecció a les universitats públiques.  LR

Tretze grups de voluntaris montcadencs han inspeccionat els rius i torrents

 >> Els particpants a l’activitat durant una sortida a la llera

La Policia Nacional va detenir el dia 20 set persones a Montcada
i Reixac per copiar i vendre DVD i CD il·legals. El valor apro-
ximat del material intervingut és de 1.033.000 euros. La inves-
tigació continua oberta i no es descarten noves detencions. LR

�Detenció per vendre DVD pirates

MEDI AMBIENT PROMOU EL CONEIXEMENT
DELS  BOLETS A LA SERRALADA DE MARINA

sortida de natura

El Servei de Medi Ambient de
l’Ajuntament organitza el proper
12 de novembre a les 10h una
sortida a la serralada de Mari-
na per aprendre a identificar els
bolets comestibles i diferenci-
ar els que poden resultar tòxics
per al consum humà. Les per-
sones interessades han de tru-
car a l’Ajuntament (935 726
474) per apuntar-se o escriure
a l’a/e cmarcos@montcada.org.

Primer cop. Només cal portar cal-
çat còmode, l’esmorzar i aigua.

�Desconvocada la vaga a Maheso
Un principi d’acord entre patronal i sindicats ha permès
desconvocar en el moment de tancar aquesta edició la vaga en
el sector alimentari a la qual estavan cridats a participar els  485
treballadors de l’empresa de congelats Maheso del polígon de la
Ferreria. L’acció es volia fer en protesta pel conveni col·lectiu
que regeix les empreses alimentàries, i que afecta prop de 5.000
treballadors a tot Catalunya. Tot i que el Comitè d’empresa de la
fàbrica de Montcada ha votat en contra de l’acord finalment
l’ha hagut d’assumir perquè així s’ha decidit per majoria a la
resta d’indústries del sector alimentari. LM

Al novembre es farà pública to-
ta la informació recollida en el
marc del Projecte Rius, promo-
gut per l’Associació Hàbitats,
amb el suport de la Unió Euro-
pea i diferents ajuntaments, amb
l’objectiu d’apropar i crear un
vincle estret entre les persones i
el seu territori, i concretament,
els rius. A Montcada i Reixac, la
iniciativa compta amb 13 grups
de voluntaris que al llarg d’un
any han inspeccionat i fet un
seguiment dels diferents trams
del Besòs i del Ripoll i alguns
torrents de l’entorn. Segons el
tècnic de Medi Ambient, Clau-
dio Marcos, les pluges dels
darrers dies han fet augmentar
el cabal dels torrents i han per-
mès constatar la seva gran ri-
quesa ecològica. “Per contra,
l’aigua del Besòs baixava
amb pitjor qualitat ja que la
depuradora no donava a
l’abast per tractar l’excès de
cabal, explica Marcos. El tècnic
municipal també ha destacat que
els voluntaris cada vegada tenen
més mitjans i coneixements per
fer les inspeccions.

Aquesta és la primera vegada
que Medi Ambient fa una sortida
d’aquestes característiques. El
motiu és promoure el respecte
per la muntanya i ensenyar la
manera correcta de collir els
bolets ara que s’ha posat tan de
moda aquesta pràctica. Segons
el tècnic de Medi Ambient, Clau-
dio Marcos, a la Serralada de
Marina hi ha una gran diversitat
de bolets, alguns dels quals no
són gaire coneguts però sí co-
mestibles com per exemple la
pimpinella. LG

El Consell Municipal de la Dona expressa el seu condol per
totes les dones que fins ara han estat víctimes de la violència
de gènere. Continuarem en la lluita per aconseguir la tolerància
zero amb qualsevol violència exercida contra les dones.El 31
d’octubre, a les 19h, concentració davant el Centre Cívic de
Can Cuiàs.
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JORNADES DE PARTICIPACIÓ

El reglament s’apunta com una eina
útil si hi ha consens polític i social

 >>Les jornades compten amb la participació d’un centenar de persones

pilar abián
montcada

Al voltant d’un centenar de per-
sones assisteix a les jornades
Ciutadania i participació que es
fan en el moment de tancar
aquesta edició, del 25 al 28 d’oc-
tubre, a l’Auditori organitzades
per l’Ajuntament amb l’objectiu
de definir el contingut del nou
Reglament de Participació Ciu-
tadana. El document  substituirà
el que es va aprovar l’any 1990 i
inclourà nous serveis i òrgans de
participació adaptats a la realitat
municipal i a les necessitats so-
cials de la població. Les jornades
les van inaugurar el president de
l’Àrea Social, Carles Guijarro
(PSC) i la diputada delegada de
Participació Ciutadana de la
Diputació de Barcelona, Carme
Garcia. La cloenda la faran el 28
d’octubre l’alcalde, César Arri-
zabalaga (PSC), i el director ge-
neral de Participació Ciutadana
de la Generalitat, Quim Brugué.

Contextualització. La reno-
vació del Reglament de Partici-
pació Ciutadana vol ser un
exemple viu del procés partici-
patiu, per aquest motiu durant
l’últim any el Consistori ha reco-
llit més d’un centenar de pro-
postes i aportacions al document
i l’objectiu és que les jornades
serveixin per acabar de definir
el seu contingut. Per enriquir el
debat s’ha comptat amb la col-
laboració d’altres administra-
cions que han explicat les seves
experiències és aquest camp.
Així, en la jornada inaugural es
van poder escoltar les ponències
de representants de la Genera-
litat, la Diputació i l’Ajuntament
de Santa Coloma sobre els me-
canismes de participació. Els
ponents –columna de la dreta–
van coincidir a manifestar que

Representants de la Generalitat i la Diputació promouen l’exercici de la participació com a un dret

novetats

PILAR ABIÁN

 UN REGLAMENT ADAPTAT A LA  REALITAT

MUNICIPAL I A LES NECESSITATS SOCIALS

“El Pla Estratègic és un exem-
ple de com el ciutadà pot par-
ticipar en el disseny del seu
municipi. Però no només han
de ser els ajuntaments els que
promoguin la participació,
també s’ha de reclamar
aquest dret davant la resta
d’administracions”.

opinions

Carme Garcia
(PSC)
Diputada
de Participació
Ciutadana
de la Diputació

“Des de l’Ajuntament ens com-
prometem a no deixar de tre-
ballar per enfortir el teixit asso-
ciatiu. Amb la revisió i l’actua-
lització del Reglament de Par-
ticipació volem facilitar les
eines necessàries per què els
veïns també puguin fer apor-
tacions a la gestió municipal”.

Carles Guijarro
(PSC)
Regidor
de Participació
Ciutadana

“La participació és un dret
constitucional. El ciutadà s’ha
d’implicar amb la comunitat des
del diàleg i el respecte i els go-
verns no han de tenir por, per-
què els processos participa-
tius són molt enriquidors i aju-
den a que la gent estigui més
satisfeta de l’actuació pública”.

Fernando
Pindado

S u b d i r e c t o r
general de Fo-
ment de la Par-
ticipació de la
Generalitat

“No n’hi ha prou amb votar ca-
da quatre anys, cal avançar
cap a una democràcia que es
pugui exercir a diari. Perquè
els reglaments de participació
siguin efectius és necessari
que hi hagi voluntat política i
consens social”.

Francesc
Osán

Coordinador
de projectes
Organisme
Flor de Maig

L’esborrany de renovació del
Reglament de Participació Ciuta-
dana presentat per l’Ajuntament
s’adapta a la realitat municipal,
amb la incorporació de nous ser-
veis de recent creació com l’Ofi-
cina d’Atenció al Ciutadà (OAC)
i la potenciació de les noves tec-
nologies com a eines d’informa-
ció i participació. Un altre aspec-
te innovador del document és la
creació de òrgans com els Con-
sells Sectorials determinats pel
tipus d’activitat –aquesta fòrmula
ja ha estat funcionant en el cas
de Salut Pública, Medi Ambient,
Solidaritat, Joventut, Dones... en-
cara que algun d’ells no estan

avui dia operatius–, els Consells
Territorials –definits per barris–,
el de Ciutat –seguint el model que
ha servit per a l’elaboració del Pla
Estratègic–, els Consells Ciuta-
dans, que estarien formats per
persones escollides aleatòria-
ment del padró municipal, i la fi-
gura del Defensor del Ciutadà.
Quant a les noves tecnologies,
el Reglament dedica un capítol
en exclusiva en què l’Ajuntament
es compromet a facilitar a través
de la xarxa tota la informació pú-
blica que es genera al municipi,
a promoure la realització de trà-
mits via internet i a desenvolupar
un fòrum obert als ciutadans. PA

els reglaments de participació són
una bona eina per establir unes
normes d’actuació però per sí
sols no garanteixen la implicació
del ciutadà amb la comunitat, cal
que el govern local tingui la vo-
luntat aplicar-los, que siguin
fruit del consens social i que hi
hagi el compromís de mante-
nir-los al marge dels canvis po-
lítics. També es va insistir en el
concepte de la participació
com a dret constitucional i com
mitjà per millorar la demo-
cràcia. La tècnica municipal de
Participació Ciutadana, Pilar
Cazorla, va valorar positiva-
ment les aportacions dels po-
nents. “Ens ajuden –va dir– a
tenir una visió ampla i global
de com s’està treballant els
altres àmbits d’actuació”.
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>> ESCOLA D’ADULTS II

Mai no és tard per aprendre
laura grau
redacció

Les ofertes formatives més consolidades del centre són l’alfabetització i el certificat escolar

 >>A dalt, alumnes d’alfabetització i abaix, de la classe de certificat escolar

FOTOS: LAURA GRAU

Lídia Raul és la més jove de la
classe. Té 25 anys i dos fills i viu
a Can Sant Joan. Per diferents
circumstàncies mai no va poder
estudiar però sempre li ha agra-
dat aprendre. El poc temps lliure
que li queda el dedica a millorar
la lectura i l’escriptura. “M’a-
grada  llegir el diari i els car-
tells de l’autopista”, explica.
Les seves companyes de classe,
que passen de la seixantena, tam-
poc no van poder estudiar. Eu-
sèbia i Pilar, veïnes de la Ribera,
es van apuntar juntes a l’Escola
d’Adults fa dos d’anys i també
tenen molt interès a aprendre.
La Pilar valora molt el fet de
poder llegir els rètols dels carrers
i les parades de l’autobús, “abans
no sabia mai on anava”, diu.
La Gràcia, de Mas Rampinyo,
sabia llegir i escriure però no es
veia preparada per abordar la
lectura d’un llibre. “Em feia
molta enveja quan veien les
meves filles llegint una
novel·la, ara jo també ho puc
fer”, declara amb satisfacció.
A més de l’ensenyament de la
lectura i l’escriptura, el centre

també ofereix el certificat esco-
lar. La Maria i el Josep, un matri-
moni que frega la setantena,
tenen els estudis primaris però
es van apuntar al centre el curs
passat per posar-se al dia. M.
Jesus, de 62 anys, és alumne del
centre des de en fa cinc. Després
de treballar tota la vida com a
brodadora, fa el que de veritat li
ha agradat sempre: aprendre.
“Brodar és una feina molt
solitària i trobava a faltar el
tracte amb les persones, una
cosa que aquí també tinc”, diu.

Relacions humanes. El
bon ambient i la relació amb els
professors són altres aspectes que
valoren alumnes com la Maria,
de 65 anys, que va apuntar-se al
centre fa quatre anys per fer
manualitats fins que li va picar el
cuc de la curiositat.  La més ve-
terana és la Lola que ostenta el
rècord d’anar caminant durant 8
anys des de Montcada Nova fins
a Can Sant Joan –on està la seu
oficial, actualment en reformes–
per assistir a classe. La Lola va
passar de llegir premsa del cor a
devorar novel·les com L’ombra

del vent o Los Pilares de la tierra.

Diari digital
iniciativa d’un
montcadenc

El passat 20 d’octubre es va
posar en funcionament a Cata-
lunya un nou diari digital,
Eurotribune.net, editat pel mont-
cadenc Josep Maria Solano. La
publicació electrònica és multi-
lingüe, es pot consultar en cata-
là, castellà, anglès i francès, i
s’ocupa especialment de notíci-
es relacionades amb la Unió
Europea i la seva actualitat po-
lítica, econòmica i social. El mit-
jà disposa d’una edició específi-
ca per a Catalunya, sota el nom
Eurotribuna.net. Aquest nou mitjà
pretén ocupar un lloc de refe-
rència pel que fa a informaci-
ons d’àmbit europeu. Solano va
presentar la seva iniciativa públi-
cament i va explicar que aquest
nou diari vol desenvolupar un
servei públic que informi sobre
la realitat europea, apropi els
conciutadans tota aquella infor-
mació de les institucions euro-
pees i faci més accessible la com-
prensió de la complexa realitat
institucional de la UE. El pro-
jecte va rebre 72.500 euros de
subvenció en la darrera
convocatoria d’ajuts a mitjans
de la Generalitat.

sònia hernández
redacció

societat
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Els alumnes de primària del CEIP
El Viver van viure el passat 21
d’octubre una jornada sobre el
Marroc i la seva cultura a càrrec
de l’ong Projecte Local, amb el
suport de la Diputació i el depar-
tament de Cooperació de l’Ajun-
tament de Montcada i Reixac. El
programa Apropem el Marroc als
infants va consistir en tallers de
contes, gastronomia, música i
dansa amb els quals s’intenta
familiaritzar els estudiants sobre
la cultura del país que més immi-
grants aporta a Catalunya. Els
tallers es van complementar amb
una exposició divulgativa que
també van visitar les alumnes de
l’Escola Bon Dia, majoritària-

laura grau
can sant joan

Alumnes d’El Viver s’acosten
a la cultura del Marroc

ment dones magribines. La cap
d’estudis de l’escola de Can Sant
Joan, Conxita Roca, considera
que “com més coneixement
tinguin els alumnes de la cul-
tura marroquina, més bona
serà la convivència amb els
companys d’aquest país”.

Trencar tòpics. Segons
Guernika Facundo, de Projecte
Local, els tallers volen “trencar
tòpics i eliminar prejudicis de
la nostra societat sobre les
persones que provenen del
Marroc”. El CEIP El Viver,
juntament amb el Reixac i el Turó,
són els tres centres als quals la
Generalitat ha concedit aquest
curs Aules d’Acollida per als
alumnes nouvinguts.

 >>Un grup de dones va ensenyar receptes de la cuina marroquí

LAURA GRAU

El servei vol adaptar horaris
per atendre més usuaris

El Centre de dia del Casal de la
gent gran de Montcada adap-
tarà els seus horaris per poder
obrir el servei a més usuaris i
reduir la llista d’espera. Així ho
va anunciar el cap del Servei de
gestió de recursos assistencials
de la Generalitat de Catalunya,
Jacint Rodríguez, durant les
jornades de portes obertes que
es van fer els dies 25 i 26
d’octubre en commemoració
del 15è aniversari del centre.
“Actualment hi ha un màxim
de 16 places ocupades per
usuaris que estan des del
matí fins a la tarda; si oferim
horaris diferenciats de matí i
tarda i ampliem el servei als
caps de setmana podem aug-
mentar el nombre de bene-
ficiaris”, va explicar Rodríguez.

Demanda social. El Centre
de dia va començar a funcionar
ara fa 15 anys fruit d’una llarga
reivindicació de la junta del Ca-
sal de la gent gran que aleshores
presidia Miquel Capella. “Ens
vam reunir més de 35 vegades
amb la Generalitat”, recorda.

>> 15 anys del Centre de dia

El servei va néixer amb un do-
ble objectiu: ajudar persones
grans que no es poden valdre
per sí mateixes i alleugerir la càr-
rega familiar que suposa l’aten-
ció del malalt. “Atendre una
persona gran que no té auto-
nomia suposa un important
estrés físic i emocional per a
la família”, explica la responsa-
ble del centre, Sagrario Durántez,
qui creu que és tant important
donar suport a l’usuari com al
seu entorn. L’ambient familiar
que ofereix el servei és un dels
aspectes que més valoren els
beneficiaris, tal com van expli-
car Isabel Gutiérrez i Marcel
Bertran, dos veïns que durant les

jornades van compartir en una
taula rodona la seva experiència
personal com a familiars d’usua-
ris. La celebració del 15è aniver-
sari també va incloure una ex-
posició sobre la història del ser-
vei, l’actuació de la Coral del Ca-
sal, una gimcana i una desfilada
de vestits de paper. Les jornades
les va cloure la regidora de Ser-
veis Socials, la socialista Enri-
queta Delgado. El Centre de dia
és un servei que depén de la
Generalitat i que compta amb
la col·laboració de l’Ajuntament
ja que els usuaris són recollits i
traslladats a casa seva en un
transport adaptat que sufraga
l’administració local.

pilar abián
mas rampinyo

 >> Els usuaris van celebrar la festa del 15è aniversari

PILAR ABIÁN
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La més participativa de les cinc
edicions. Així va definir el
president de l’Associació de
Botiguers, Comerciants i
Industrials de Mas Rampinyo,
Joan Monclús, el desenvolu-
pament de la 5ª Fira Comercial
que va tenir lloc el passat 16
d’octubre durant tot el matí a la
plaça Francesc Macià. “Després
de quatre dies de pluja la gent
tenia ganes de sortir al carrer
i no es va voler perdre la fira”,
ha explicat Monclús. El mal
temps dels dies previs va fer que
alguns establiments es donessin
de baixa a última hora, però, tot
i així, la cita va comptar amb la
participació d’una trentena de
comerços, la majoria de Mas
Rampinyo però també de
Montcada Centre Comerç
(MCC) i de l’associació de
comerciants de Montcada
Nova-Pla d’en Coll. Un dels
principals atractius de la Fira és
cada any l’exposició de plaques
de cava que reuneix col·leccio-
nistes d’arreu de la comarca.

>> Mostra de Comerç

LLUÍS MALDONADO

Mas Rampinyo celebra
la fira més participativa

Una trentena d’establiments exposen els seus productes al carrer

>> El bon temps va animar a visitar els estands de la plaça Francesc Macià

en 2 minuts...

laura grau
mas rampinyo

NOVA SENYALITZACIÓ

estudi
Programa de formació.

Dotze comerços participaran
del 18 al 27 d’octubre en un
programa de formació indivi-
dual que rep el nom de Matins
de gestió empresarial.  La regidora
de Comerç, Antònia Bofill
(CiU), creu que el curs “aportarà
instruments de gestió als
establiments que volen mi-
llorar les seves infrastruc-
tures de venda i reenfocar el
negoci amb noves línies de
productes”.

Tot a punt per a la Castanyada�
Any rera any la vetllada de l’1 de novembre, la castanyada,
augmenta la seva notorietat i s’incrementen les celebracions, que
aquest any s’estenen durant diversos dies. El Casal de la Mina i
l’esplai SESA començaran a escalfar motors amb sengles festes
dissabte 29 d’octubre a partir de les 17h. El dia 30 es farà una de
les activitats que més bona resposta ha tingut els darrers anys,
més proper a Halloween que als panellets: el passatge del terror
organitzat per la Regidoria de Joventut amb la col·laboració del
col·lectiu de joves C4 de Can Cuiàs i el Centre Cívic; que es
repetirà el 31. Les dues representacions es faran a partir de les
20h. Dilluns 31 és el dia clau, l’AV Font Pudenta-Muntanyeta ha
organitzat una celebració a partir de les 20h, la de la comissió de
festes de Terra Nostra també, i inclourà ball amb la formació
The Valvers (23h); mentre que a la plaça Nicaragua de Can Sant
Joan la Traka també proposa la seva festa amb les actuacions de
les formacions Swapness, Heven i Freno de Mano, a partir de
les 23h. Vegeu tots els actes a l’Agenda, a la pàgina 16. SH

Taller per emocionar-se cuinant�
Dintre del programa de cursos i tallers que s’imparteixen al
Centre Cívic l’Alzina i al Gran Casino de Terra Nostra, es troba
una original proposta per
aprendre a gaudir entre
plats i fogons: Descobrir
l’emoció de cuinar; on es recu-
peren els hàbits i costums
necessaris perquè parar
taula i dinar sigui un
veritable plaer. Magda Salat
imparteix el curs cada
dijous de 20h a 22h, amb
la possibilitat d’obrir un altre grup a la tarda. El preu és de 30
euros i la durada, 8 setmanes. Aquesta és una de les propostes
del programa que també inclou aeròbic, sevillanes, country,
balls de saló, sardanes, puntes de coixí i pintura. Les inscripcions
es poden fer a L’Alzina (Núria, 73) i al Gran Casino. SH

PILAR ABIÁN

La Regidoria de Comerç  ha en-
carregat a l’empresa D’Aleph un
estudi per elaborar el Pla de
Senyalització Comercial i Turís-
tica del municipi, especialment
a les zones de major concen-
tració comercial i on proliferin
els elements d’interès històric i
cultural.La regidora de Comerç,
Antònia Bofill (CiU), ha destacat
que “la senyalització potencia
el comerç urbà”. LR

societat
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L’Associació Tazumal Catalun-
ya-El Salvador destinarà 2.500
euros a ajudar els 300 damnificats
per les darreres tempestes tro-
picals a Nahulingo, municipi ager-
manat amb Montcada i Reixac.
Aquesta és l’aportació que ha fet
el Consistori local com a
resposta a la petició d’ajut for-
mulada fa dues setmanes per
l’ong, que també compta amb el
suport dels ajuntaments de Gavà
i Viladecans. La major part dels
damnificats de Nahulingo prove-
nen de l’assentament de San Mi-
guel de Montcada, batejat amb
aquest nom arran de l’agerma-
nament. L’huracà Stan va obli-
gar a evacuar els habitants dels
voltants del nucli urbà de Na-
hulingo, la majoria dels quals s’han
quedat sense res. L’ajut montca-
denc, que gestionarà CECADE,
es repartirà entre la compra d’ali-
ments, mantes i material de
construcció per reconstruir les
cases malmeses.

Visita oficial. Tazumal està
preparant la pròxima visita d’una
delegació de Nahulingo a Mont-
cada el mes de novembre que
servirà per consolidar l’agerma-
nament entre els dos municipis,
constituït fa quatre anys. Segons
el president de Tazumal, Rafael
Alemán, “la visita no només
serà institucional sinó que vol
implicar el màxim d’entitats
socials i culturals del muni-
cipi”. L’acte central tindrà lloc el
19 de novembre a l’Auditori
Municipal (20h) i consistirà en la

Montcada destina 2.500 euros
als damnificats per les pluges

laura grau
montcada

L’AJUNTAMENT COL·LABORA AMB UN
PROJECTE EDUCATIU A NICARAGUA

cooperació

L’entitat de Can Sant Joan es va fundar el 1967

Centre d’Espeleologia Alpí Vallesà (CEAV)

Una invitació a viatjar
al centre de la terra

lluís maldonado
can sant joan

 >> Exploració d’una cavitat durant el curs d’iniciació a l’espeleologia

L’exploració i l’estudi de les
cavitats subterrànies és el que
dóna sentit a l’espeleologia, però
aquesta disciplina esportiva
també ofereix les emocions de
les grans aventures a la natura.
Això ho sap molt bé el Centre
Espeleològic Alpí Vallesà, el
CEAV, que va néixer fa 28 anys,
des que al 1967 es creés el club
de muntanya. Va sobreviure als
anys del franquisme, on existir
com entitat no era gens fàcil, fent
sortides d’espeleologia, escalada,
alpinisme, senderisme i esquí.

Difusió de l’aprenentatge.

Actualment l’entitat està
treballant en l’estudi de la mina
d’aigua del Rec Comtal.
Recentment ha posat en marxa
un curs per formar nous
espeleòlegs avalat per la Fede-
ració Catalana d’Espeleologia
que compta amb monitors

titulats i pràctiques a diversos
indrets de Catalunya, que
permetrà obtenir als inscrits una
titulació homologada. “L’espe-
leologia és un esport complet
i tècnic que requereix un
gran esforç que compenses
amb les meravelles que et
trobes, sobretot els miracles
que fa l’aigua a les cavitats”,
reconeix Miguel Ángel López,
secretari de l’entitat.
El CEAV ha apostat per un curs
amb un enfocament esportiu,
“però també per aprendre a
gaudir de la muntanya i la
seva bellesa”, afegeix López.
L’entitat demana dos desitjos
per al futur: “Poder treballar
com fins ara i que segueixin
passant pel CEAV els joves
muntanyencs del futur”.

 >> L’huracà Stan va deixar aquesta imatge a prop de Nahulingo

CEAV

TAZUMAL

Tazumal prepara la visita d’una delegació oficial d’El Salvador

El Consistori de Montcada i
Reixac ha destinat 16.000
euros al projecte de millora de
l’educació preescolar i de se-
guretat dels vianants al munici-
pi de la Paz Centro (Nicaragua),
agermanat amb Montcada i
Reixac. L’actuació consisteix en
l’habilitació d’una infrastructu-
ra com a equipament educatiu
per a infants en edat preesco-
lar, així com la millora dels ele-
ments de seguretat, amb la
construcció de voreres fins al
centre. Segons el president de
l’Àrea Social i regidor de Coo-
peració, Carles Guijarro (PSC),

“l’actuació s’emmarca en la
voluntat de l’Ajuntament de
millorar les condicions de
vida dels ciutadans de Paz
Centro”. Aquest nou projecte
se suma a una altra iniciativa
que s’està desenvolupant al
municipi nicaragüenc per pro-
moure l’economia i la pro-
ducció artesanal, amb una apor-
tació de 47.352 euros per part
de l’Ajuntament. Una de les pri-
meres actuacions consistirà en
la construcció d’un local en el
qual es fabriquin i es posin a la
venda tots els productes arte-
sanals típics de la localitat. LR

gent que es mou

més informació
CEAV

Bateria, 22 de Can Sant Joan
Telf. 935 642 218

presentació del llibre i DVD El
Salvador, un país de esperanza. A la
publicació –que es vendrà al preu
de 20 euros – els fotògrafs Miquel
Bertral, de l’Agrupació Fotogràfica
de Montcada, i Àlex Serrano, fan
un repàs de la situació d’El Salva-
dor i de l’agermanament a través
de fotografies i textos. L’entitat

aprofitarà l’acte per recaptar
més ajut econòmic. Les escoles
locals que es cartegen amb cen-
tres escolars de Nahulingo –els
CEIPs Turó, Mitja Costa i Elvira
Cuyàs– també seran protago-
nistes de l’agenda d’actes que s’ha
preparat per donar la benvinguda
a la delegació salvadorenca.
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El proper número, el 18 de novembre

Editorial

Col·laboració necessària

Telèfons d’interès
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més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el
seu nom, adreça, telèfon  i una còpia del
DNI. No es publicaran les cartes que
atemptin contra la dignitat de les persones
o institucions.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Algunes persones del municipi han comunicat que en llocs on
habitualment hi van a passejar amb gossos s’hi ha trobat paranys i
que un d’ells va resultar ferit al quedar-s’hi enxampat, amb el gran
dolor que això comporta.  Núria Vinyals. Montcada
No teníem coneixement d’aquesta problemàtica, ja que no hem
rebut cap queixa a l’Ajuntament. No obstant això, aquest tipus de
bretolada s’ha de denunciar per tal d’eradicar-la ja que pot ser tant
perjudicial per als animals de companyia com per a les persones.
Per tant, si algun veí constata l’existència de trampes al municipi
que es posi en contacte amb Salut Pública o Consum o bé que ho
comuniqui a la Policia Local. Cati Olid, tècnica municipal de Salut
Pública i Consum.

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 902 111 444

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura i Museu) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 902 270 370
Of. d’Atenció a la Dona 935 651 122
Policia Local 092-935 752 177-935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

La Diada es de todos
Pilar Palenciano

Montcada

>>Me produce curiosidad la
carta de un ciudadano en la que
expone que un determinado
partido no debería estar en la
ofrenda del 11 de septiembre.
Entiendo que como acto pro-
tocolario todos los partidos tie-
nen derecho, teniendo en cuen-
ta que unos celebran una derro-
ta y otros una victoria, ya que
en 1715 los catalanes de la épo-
ca unos estaban con el rey Felip
V y otros con el archiduque
Carlos, más o menos como los
partidos de ahora. La gran ma-
yoría de políticos tienen delirios
como cualquier ciudadano, lo
que ocurre es que el político
atrae sensibilidades, partidismo,
victimismo, personas con ideas
poco claras y otros que van a la
deriva. A veces me pregunto:
¿Qué diferencia hay entre el se-
ñor que mandaba cuando yo era
pequeña que quitó de las escue-
las el catalán, mi lengua de naci-
miento, y los que mandan aho-
ra, que me quieren quitar parte
de mi personalidad al relegar a
una lengua extranjera la otra
parte de mi persona, que es el
castellano, cuando el 80% de los
catalanes procedemos de las res-
tantes comunidades? Y, ¿qué
pensar del Estatut? Cuando yo
estaba en el AMPA, al hacer el
estatuto de la escuela no nos po-
díamos saltar ni una coma de lo
que marcaba la Generalitat.
¿Quiere decir esto que nos están
enseñando a  hacer las cosas mal
al saltarse diez artículos de la
Constitución, o más (no los he
leído todos)?. Por supuesto que
quiero lo mejor para Catalunya,
pero no a costa del sentido co-
mún, ni la ley del embudo.
************
PSC Montcada i Reixac

Montcada

>>Des del Partit dels Socialistes
de Catalunya a Montcada i Rei-
xac qualifiquem de greu i inac-
ceptable que algú que es consi-
dera demòcrata es cregui auto-
ritzat per decidir qui pot o no
participar de l’acte d’ofrena flo-
ral l’Onze de setembre. No po-
dem amagar la perplexitat que

fffffarararararmàciesmàciesmàciesmàciesmàcies

Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 30
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Localitzacions

Tots hem viscut alguna vegada l’experiència d’anar a llençar el paper
i cartró de les nostres llars i comprovar, amb disgust, que el
contenidor destinat a aquest tipus de residu està ple a vessar i envoltat
de caixes que ningú no s’ha molestat en doblegar correctament. El
Consistori, conscient del problema, va detectar que en la majoria
dels casos els responsables de la saturació dels contenidors eren els
comerços, generadors de gran quantitat de cartró. Per posar fi a
aquesta situació, l’Ajuntament ha posat en marxa, de forma pilot, la
recollida porta a porta del cartró comercial. Aquest sistema, que
funciona des de fa dos anys a la ciutat de Barcelona, pretén facilitar
als comerciants la retirada del cartró que generen els establiments
per evitar que col·lapsin els contenidors. Els departaments de Medi
Ambient i Comerç han engegat una campanya de sensibilització
entre els comerços afectats per la prova pilot, però, de moment el
balanç dels primers dies de la recollida porta a porta no és gaire
encoratjador. El departament de Serveis Municipals, que coordina
la iniciativa, considera que és massa aviat per fer una valoració de-
finitiva però si la resposta dels comerços no millora d’aquí a final
d’any, el servei podria anul·lar-se. Per això és molt important que
els comerciants prenguin consciència de la importància d’implicar-
se en aquesta iniciativa. El Consistori seguirà dedicant esforços a la
campanya informativa i a recollir els suggeriments que facin els
comerços per millorar el sistema, però sense la col·laboració dels
comerciants, la prova pilot està condemnada al fracàs i,
conseqüentment, el paisatge urbà continuarà oferint  la mala imatge
d’uns contenidors blaus desbordats de paper i cartró. L’administració
ha de fer pedagogia i els comerços han d’aprofitar un nou servei
que els beneficia a ells i, de retruc, a la resta de la ciutadania.

ens provoca el fet que un ciutadà
de Montcada i Reixac –integrant
d’una llista electoral a les pas-
sades municipals– tingui la gosa-
dia d’erigir-se com a mestre de
cerimònies que decideix qui es
“mereix” o no participar d’un
acte organitzat per l’Ajuntament
i obert a totes les entitats i asso-
ciacions del municipi. Sens dub-
te, cartes com la d’Esteve Reca-
sens malmeten la imatge d’aquesta
Catalunya integradora i plural per
la que molts hem lluitat i lluitem.

Pioner i lluitador
Grup de Medi Ambient

Montcada

>> José Alcaide Membrives va
ser pioner a Montcada s’un nou
model de treball per al municipi.
La seva experiència a l’Ajunta-
ment i en partits d’esquerra la
va canalitzar en els últims anys
primer en les associacions de
veïns i, més endavant, en les dar-
reres lluites contra el tren a tra-
vés del túnel del Turó, pel cen-
tre cívic de Can Sant Joan, con-
tra la contaminació de partícules
a l’atmosfera... participant amb
veïns i entitats, com nosaltres, en
un treball d’equip i obert. Te-
nim molt a aprendre, no tan sols
de la teva tenacitat per millorar
Montcada, sinó també de com
has sabut compartir-ho amb
tots. T’ho agraïm.

Parques infantiles
Rosa Aranda

Pla d’en Coll

>> Tenemos un gran número
de parques infantiles repartidos
por todo el municipio y en al-
gunos se ve la intencionalidad de
crear cierta seguridad de cara a
los usuarios con vallas de ma-
dera. Como padres, abuelos o
hermanos de los pequeños usua-
rios de parques infantiles y en
especial del que está dentro de
la plaza Joan Fuster, nos pregun-
tamos porqué éste no goza de
la seguridad que le correspon-
de. La plaza es un lugar muy bien
aprovechado y todos los veci-
nos que vivimos cerca la disfru-
tamos sea cual sea nuestra  edad.
El problema es que, a pesar de
su extensión, el parque infantil
que hay dentro se ve afectado

por el paso de bicicletas, pelo-
tas, perros y el botellón de ma-
drugada. Unos atropellan. Otros
dan pelotazos. Otros permiten
que sus animales dejen sus he-
ces en la arena. Otros, tiran co-
lillas y botellas rotas. Entende-
mos que estamos ante un caso
de incivismo pero también
creemos que el diseño actual del
parque no  ayuda a entender el
uso y limitación de cada espa-
cio. Unos setos que  impidan la
circulación de bicicletas a través
de las plantas, un vallado metá-
lico que proteja a los niños pe-
queños de pelotazos de niños
no tan pequeños, un pipí-can en
lugares cercanos al parque, pero
no dentro, un vallado de ma-
dera para el parque infantil...
Creemos que todo esto puede
contribuir a mejorar la convi-
vencia entre los diferentes usua-
rios. Son peticiones que hace-
mos a la Alcaldía para todos los
parques infantiles que estén en
la misma situación. En cuanto
al mantenimiento, no podemos
negar que no se realicen repara-
ciones pero nos preocupa la de-
mora. La barra de apoyo del
tobogán está rota desde hace
más de dos semanas. Otras ve-
ces se hacen arreglos de inme-
diato que empeoran el servicio.
Es el caso del balancín para los
niños más pequeños tipo cesta.
Al romperse se sustituyó por
uno para niños más grandes. Pe-
dimos que vuelvan a colgar el
balancín y que se amplíe la ofer-
ta de juego para los más peque-
ños. Respecto al ciclo de limpie-
za de la arena se puede ver que
no es muy frecuente y los pe-
rros orinan y defecan en ella.
Solicitamos un vallado que im-
pida que entren los animales.

Carrer Major
FRC

Montcada

>> Vull fer públic el meu des-
content pel lamentable estat de
les rajoles del carrer Major. A
conseqüència de les deficiències
del ferm, fa uns dies el meu pa-
re, que és persona de mobilitat
reduïda, va caure al terra a cau-
sa d’una de les moltes peces mal
col·locada i desnivellada. Afor-
tunadament no hem de lamen-
tar lesions, però ens preguntem,
a què espera el Consistori per
resoldre aquest problema endè-
mic? Si tanta afició tenim en
aquest poble a col·locar prime-
res pedres, comencem per po-
sar bé les que trepitjem cada dia.
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:: Com es poden rebaixar els

nivells de contaminació

ambiental?

:: Quins són els principals agents

contaminadors?

:: Què pot fer l’administració?

En un estudi d’Ecologistes en Acció

d’agost de 2005, Montcada supera els

nivells de qualitat de l’aire marcats per

les directives europees en 11 vegades

el nivell d’NO
2
 i 1 vegada el nivell d’ozó

És preocupant l’índex de contaminació?

Susana

Navarro

Control de

qualitat

� Montcada està contamina-
da. Els sorolls dels cotxes que
passen per la C-17, les carrete-
res i les zones industrials fan
que l’ambient no sigui adequat.

Norma

Planell

Mestressa

de casa

la veu dels veïns

Antonio

Arias

Pensionista

� L’ambient no és gaire bo i
estan sortit més al·lèrgies. Hi
ha moltes fàbriques i ens estan
treient els arbres. L’Aismalibar
era un pulmó verd i l’han tret.

� Mas Rampinyo ha millorat
molt, sobretot després que mar-
xés una fundició. Abans hi havia
més contaminació i més fums.
Crec que hi ha una mica massa
sorolls i el riu està contaminat.

El fòrum. Medi Ambient

opinions contrastades

Per informar-se sobre el tema...
�Prevenció i control públic. http://mediambient.gencat.net/cat/empreses/

prevencio_i_control/inici.jsp?ComponentID=59023&SourcePageID=593#1. Com funciona

la Xarxa

� Erin Brockvich. Dir. Steven Soderbergh. 2000. Actors: Júlia Roberts, Albert

Finney, Scotty Lea.

El Grup de Medi Ambient de
Montcada i Reixac sosté que hi ha
una relació directa entre la
contaminació que provoquen les
partícules en suspensió i la mortalitat
per causes cardiopulmonars

�

“Montcada pateix problemes complexos de contaminació”
Montcada i Reixac és un municipi amb problemes
complexos de contaminació atmosfèrica. La seva ubi-
cació a l’entrada nord de Barcelona fa que es concen-
trin en el seu territori multitud de infraestructures de
comunicació (autopistes, carreteres, ferrocarril) i que
hagi de suportar el pas de multitud de vehicles a diari,
amb la consegüent emissió de gasos contaminants.
Montcada i, en general, l’Àrea Metropolitana, té una
densitat d’indústries potencialment contaminants. Cada

vegada es controlen més les emissions industrials de
gasos contaminants i s’hi apliquen mesures correcto-
res per tal de minimitzar-ne l’impacte a l’atmosfera.
L’Ajuntament realitza el control i la vigilància de la
presència dels contaminants a l’aire en diferents punts
receptors de forma periòdica des de fa anys. Això ens
ajuda a localitzar els focus emissors i, per tant, ens
serveix per aplicar mesures correctores de la
contaminació.Alfons Romo

Regidor de Medi Ambient

“Cal informar per actuar, no alarmar”
Per què és important actuar davant la contaminació
atmosfèrica? Perquè pot afectar seriosament la salut
de les persones. En funció de la salut, la CEE ha
plantejat uns límits d’obligat compliment per al 2005.
A 30 de juny del 2005, d’entre 36 estacions medi-
dores de partícules fines (PM10) de diverses ciutats
de tot Catalunya, només tres han superat els límits
fixats de 50 ugr/m3 diaris, en superar-los  més de
35 dies al any: S. Andreu de la Barca, 36 dies; Pallejà,

37 dies, i Montcada, 40 dies. És a dir, en només
mig any superem els límits fixats per tot un any. La
Generalitat té clar que els principals focus con-
taminants són indústries, cimenteres i xarxa viària.
Aquests resultats preocupants tenen importància es-
pecial a Montcada per la continuïtat des de l’any
1985, quan va ser declarada zona de protecció es-
pecial per les partícules. Aquesta continuïtat té un
important impacte en la salut.

“No disposem de cap unitat de control de la contaminació”
Com a servei mèdic, no fem un seguiment sanitari
específic ni tenim una unitat especial per tractar te-
mes vinculats a la contaminació. La nostra missió
és una altra, resoldre els problemes de salut de les
persones. Sí que és cert que la contaminació atmos-
fèrica pot afectar l’estat de salut. Els seus efectes
són més greus en gent amb processos crònics, pe-
rò tothom està exposat a la contaminació. Com a
exemple, a Montcada, quan es produïen abocaments

al riu –que ja no n’hi ha– persones amb una salut
perfecta presentaven problemes de picor als ulls;
per tant, l’ambient ens pot afectar. A tot això con-
tribueix l’orografia de Montcada –està situada a la
part més baixa del Vallès Occidental–, la qual cosa
dificulta el pas del vent. A més, s’ha de tenir en
compte que Montcada està envoltada de carreteres,
per les quals passen milers de vehicles durant el dia
i la nit, i això és un focus de contaminació.

Toni Prior

Fuster

d’alumini
� Fa dos mesos que visc aquí i
trobo que no hi ha contaminació.
Jo vivia a Badalona i l’ambient
era pitjor. M’agrada el sistema de
contenidors soterrats.

Maria Vide
Grup de Medi Ambient de
Montcada i Reixac -
Ecologistes en Acció

Miquel Barbany

Coordinador del Centre
d’Atenció Primària de
Montcada i Reixac

Olga Bono

Treballadora

de la neteja
� Quan era petita, com que
tenia problemes de bronquitis,
el metge em va recomenar que
marxés de Moncada pel nivell
de contaminació.
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Divendres 28
hora del conte. Contes de tots els

racons, a càrrec de Sílvia Llorente. Hora:

18h. Lloc: Biblioteca Can Sant Joan.
jornades de participació.

18h. Experiències municipals de Par-
ticipació Ciutadana. Celestino Sánchez, re-
gidor de Participació Ciutadana Ajuntament
de Barberà del Vallès; Joan Bou, regidor
de Participació Ciutadana de de Santa Cris-
tina d’Aro; Dolça Garcia, regidora de
Participació Ciutadana de Santa Coloma de
Gramenet; José Zaguirre, regidor de
Participació Ciutadana de  Terrassa. Modera:
Juan Cañete, director de l’Àrea Social de
l’Ajuntament de Montcada.
19.30h - Clausura de les Jornades César
Arrizabalaga, alcalde de Montcada i Reixac
i Quim Brugué, director General de
Participació Ciutadana de la Generalitat.
Lloc: Auditori.
primera pedra. Acte de col·locació
de la primera pedra de l’Estadi de Futbol.
Hora: 18h. Lloc: la Ferreria.

Dissabte 29
castanyada. Hora: 17h. Lloc: Ca-
sal d’Avis de la Casa de la Mina. Només
per a socis.
castanyada. Hora: 17h. Lloc: Plaça
de l’Església. Organitza: Esplai Sesa.

Diumenge 30
passatge del terror.  Dies 30 i

31. Hora: 18h. Lloc: Centre Cívic Can
Cuiàs. Organitza: Regidoria de Joventut.

Dilluns 31
concentració.  Contra la violència
de gènere. Hora: 19h. Lloc: Centre Cívic
de Can Cuiàs. Organitza: Consell Muni-
cipal de la Dona.
castanyada.  De l’AV Font Pudenta
Muntanyeta. Hora: 20h. Lloc: Ptge. Hugo,
28. Organitza: AV Font Pudenta.
castanyada. A Can Sant Joan. Hora:

23h. Lloc: Pl. Nicaragua. Organitza: La
Traka.
castanyada. De la Comissió de
Festes de Terra Nostra, amb l’actuació de
The Valvers. Entrada, ball, castallenyer,
moscatell i regals. Hora: 23h. Lloc: Gran
Casino de Terra Nostra. Preu: 2 euros

Dimecres 2
conferència. Cicle de literatura
centreeuropa Robert Mussil o la novel·la

sense fi, a càrrec de Lluís Izquierdo. Hora:

19h. Lloc: Biblioteca de Can Sant Joan.

HORARI

De dimarts a dissabte: de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

CICLE DE LITERATURA
CENTREEUROPEA A MONTCADA

I REIXAC
Del 29 al 31
d’octubre

CASTANYADA

Vegeu els actes al repàs dels dies

CINEMA

NIT DE TERROR
Dissabte 4 de NOVEMBRE, 22h

Projecció de curts del Festival
de Curtmetratges de Barcelona MECAL

més informació: www.montcada.org

Horaris: de dilluns a divendres, de 9 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, de 10 a 14h

SALA PRINCIPAL

Casa de la Vila

Fins al 13 de novembre
PUNTES ANTIGUES

Entrada gratuïta

EXPOSICIONS

‘EN PRECARI’

Fins al 6 de novembre

Divendres 4
cicle de poesia. Amb David Jou.
Hora: 20h. Lloc: Cafè de Montcada.
Organitza: Cercle Cultural.
nit de terror. Passi de curtmetratges.
Hora: 22h. Lloc: Auditori. Entrada gratuïta.
Organitzen: Cultura i Joventut.

Dissabte 5
sortida. Visita a Sant Vicenç de Sarrià.
Hora: 11h. Lloc: Pl. del Consell de la Vila
(Barcelona). Organitza: Fundació Cultu-
ral Montcada.
inauguració. Pistes de botxes del
Pla d’en Coll, amb parlaments, i berenar
popular. Hora: 16h. Lloc: Camí de la Font
Freda s/n.
homenatge.  En memòria de Josep
Maria Prado. Hora: 19h. Lloc: Gran Ca-
sino de Terra Nostra. Organitza: AV Terra
Nostra amb la col·laboració de l’Ajuntament.

Diumenge 6
teatre. Espectacle d’ombres Bradswhaw’s.

Hora: 12h. Lloc: Auditori. Preu. 3 euros.

Dilluns 7
exposició. Cartells concurs sobre la
Sida. Lloc: Espai Jove Can Tauler.

Dimarts 8
taller estil de vida. Adreçat a
dones, per aprofundir en l’auto coneixement,
treballar l’atuoestima i els hàbits quotidians
de salut. Hora: 17.30h. Lloc: Casa de la
Vila. Organitza: Oficina d’Atenció a la
Dona. Ajuntament de Montcada i Reixac.

Dimecres 9
conferència inici de curs.

Mai no se’n sap prou. La formació al llarg

de la vida, a càrrec de Josep Francí , direc-
tor general de Formació Professional i
Educació Permanent. Hora: 18h. Lloc:

Casa de la Vila. Organitza: Educació.
conferència. Cicle de literatura
centreeuropa El rèquiem per l’imperi

austrohungarès de Joseph Roth, a càrrec
d’Anna Montané. Hora: 19h. Lloc: Biblio-
teca Montcada (Montiu, 12).
conferència. Del president d’ERC,
Josep Lluís Carod-Rovira Nou estatut i

finançament just per la Catalunya social .
Hora: 21h. Lloc: Auditori.

Dijous 10
veredicte. Premi Nacional de Pintu-

ra Juan Ramón Masoliver. Hora: 19.30h.
Lloc: Auditori Municipal. Organitza:

Regidoria de Cultura.

Divendres 11
hora del conte. El rei que s’avorria,
a càrrec de Rosa Fité. Hora: 18h. Lloc:

Biblioteca Montcada (Montiu, 12).
cafè tertúlia. Sobre la novel·la de
Ruiz-Zafón L’Ombra del Vent. Hora: 19.30h.
Lloc: ABI. Organitzen: ABI i El Cercle.

Dissabte 12
sortida. Bolets de Serralada de Mari-
na. Informació i inscripcions:  935 726
474, a/e: cmarcos@montcada.org.
música cabaret. El retorno de Ali-

cia, amb la cia. Clònic Biònic. Hora: 22h.
Lloc: Auditori. Preu: 5 euros.

Diumenge 13
sortida. Visita de la Verneda de Sant
Martí. Hora: 11h. Lloc: Sortida metro Sant
Martí L-2 (Barcelona). Organitza: Fundació
Cultural Montcada.
teatre de titelles. Els tres

porquets, a càrrec de la Cia l’Arlequí.
 Hora: 12h. Lloc: Auditori.  Preu: 3 euros.

Dilluns 14
jornades. II jornades de la gent gran.
Lloc: Casal de la Mina. Hora: 17.15h. Taula
rodona. El voluntariat, compromís social.

Dimarts 15
jornades. II jornades de la gent gran.
Àudiovisual Montcada ahir, Montcada avui.
Lloc: Casal de la Mina. Hora: 17h.

Dimecres 16
jornades. II jornades de la gent gran.
Lloc: Casal de la Mina. Hora: 17h. Què

fer davant d’una emergència, a càrrec de
Creu Roja.
conferència. Cicle de literatura
centreeuropa Actualitat d’Stephan Zweig:

Un testimoni de la història d’Europa, a
càrrec de Jaime Vándor. Hora: 19h. Lloc:

Biblioteca de Can Sant Joan.

Dijous 17
jornades. II jornades de la gent gran.
Sortida cultural a l’Aquàrium de Barcelona.

Divendres 18
jornades. Cloenda II Jornades de la gent
gran. Lloc: Casal de la Mina. Hora: 18.30h.

 MIGUEL ÁNGEL PARA

PREMI NACIONAL DE PINTURA

Del 10 de novembre a l’11 de desembre
JUAN RAMÓN MASOLIVER

TEATRE d’OMBRES

BRADSHAW’S

SHADOWS

Diumenge 6, 12h

Preu:3 euros.

MÚSICA CABARET

EL RETORNO
DE ALICIA

Dissabte 12, 22h

Preu: 5 euros.
Richard Bradshaw Cia. Clònic Biònic

TEATRE de TITELLES

ELS 3 PORQUETS
Diumenge 13, 12h

Preu: 3 euros.

AGERMANAMENT

EL SALVADOR,
PAIS DE ESPERANZA

Dissabte 19, 22h

Cia. l’Arlequí

Dies 30 i 31,

túnel del terror

a Can Cuiàs
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Les entitats i l’Ajuntament acorden
les prestacions de l’equipament

CENTRE CÍVIC CAN SANT JOAN

L’edifici tindrà una sala de teatre amb un escenari de 50 m2 i butaques en pendent per a més de 300 persones

sònia hernández

redacció

 >> Dibuix de la façana que tindrà el futur Centre cívic de Can Sant Joan

les valoracions

Comissió de veïns de Can
Sant Joan
Hem arribat a un seguit d’a-
cords, tot i que hi ha punts que
s’hauran d’anar perfilant. Però
estem satisfets que s’hagin
tingut en compte les nostres
demandes, que s’hagi ampliat
la sala del teatre i l’escenari, i
que s’hagi eliminat el bar. El
projecte ha millorat respecte a
la proposta inicial. També res-
pecte a l’espai de les entitats,
que serà delimitat per treballar
tranquil·lament.

El Museu
Municipal, en
un congrés

internacional

El Museu Municipal Montcada
participarà, per mitjà de la seva
directora, Mercedes Durán, al
Xè Congrés Internacional de
Conimbriga (Portugal), que se
celebra a la localitat portuguesa
entre el 28 d’octubre i el 3 de
novembre. Durán presentarà la
comunicació Pervivencia de moti-
vos campestres en la iconografía musiva
hispana de los siglos I a III d.C., on
exposa algunes de les conclu-
sions de les investigacions que
duu a terme. Duran també és
professora d’Història a l’IES
Montserrat Miró, on ha exercit
de directora durant un llarg
període. Amb iniciatives com
aquesta, la historiadora vol con-
tribuir a la projecció de l’equi-
pament municipal. LR

La ballarina
Vanessa
Guillén,

a l’Auditori
La ballarina montcadenca
Vanessa Guillén torna a actuar a
l’Auditori Municipal. Serà el
proper 12 de novembre, amb
la companyia Clònic Biònic, di-
rigida per Lamberto Garcia. Un
altre dels espectacles destacats a
la sala municipal serà Bradshaw’s
Shadows, del prestigiós artista
Richard Bradshaw, qui mostra
una gran habilitat per crear
ombres enginyoses que recreen
rondalles populars, cançons i
bromes surrealistes. Bradshaw
actua diumenge 6 de novembre
al migdia. Abans però, el 4 de
novembre, l’Auditori acollirà
una Nit de Terror organitzada
per Joventut en què es projec-
taran una desena de curts  del
Festival de curtmetratges de Bar-
celona MECAL. LR

ARXIU

Les entitats de Can Sant Joan i
l’Ajuntament han arribat final-
ment a un acord sobre les carac-
terístiques del futur Centre Cí-
vic (antic Kursaal). El consistori
ja disposa del projecte executiu,
consensuat amb els veïns del
barri i que era previst portar a
Ple en el moment de tancar
aquesta edició. Després de di-
verses reunions per acostar
posicionaments, el nou projecte
incorpora “el 95% de les pro-
postes i reivindicacions expo-
sades pels veïns”, segons ha
explicat el director de l’Àrea
Social, Juan Cañete. Un dels
punts més conflictius del pro-
jecte era el teatre reclamat pels
veïns i que s’ha solucionat amb
una sala de més de 400m2, de
4,10m d’alçada, amb un escenari
de 50m2 i butaques en pendent
que asseguren una perfecta visi-
bilitat per a més de 300 perso-
nes. L’escenari, a més, comptarà
amb els seus corresponents
camerinos i magatzem. Una al-
tra peculiaritat d’aquest espai és
la possibilitat de dividir-lo en
tres sales independents.

Espai de trobada. Parado-
xalment, l’espai de trobada ha
estat un dels punts de con-
trovèrsia del projecte. Finalment
serà una gran sala de 110 m2 amb
diferents utilitats, com ara  expo-
sicions, presentacions i lloc de tro-
bada per la gent gran. Tal com
van demanar les entitats,  no
s’instal·larà un bar, tot i que sí hi
haurà servei de vending. “El con-
cepte de bar s’ha suprimit
completament del projecte”,
ha confirmat Cañete. A la pri-
mera planta de l’edifici  hi ha una
terrassa que permet l’entrada de

molta llum lateral i proporciona
gran lluminositat a la resta d’es-
pais, com ara una gran sala d’en-
titats, d’uns 140m2 amb armaris
laterals i serveis informàtics, amb
dues petites estances polivalents
complementàries. També hi hau-
rà una aula de noves tecnologies,
d’uns 60m2, i una sala de psico-
motricitat, amb miralls, de prop
de 42m2. La segona planta aco-
llirà tres sales polivalents de més
de 25m2, que es destinaran a la
realització de tallers,  l’oficina de
la Unitat Sud de Serveis Socials i
la direcció i gestió del centre cí-
vic. En total són més de 2.200
m2, el que converteix el futur
Centre Cívic Kursaal en un dels
més grans i ben dotats de la pro-
víncia de Barcelona.
Un altre servei que s’inclourà al
Centre Cívic, tot i que tindrà
entrada independent, pel carrer
Turó, serà el nou ambulatori de
Can Sant Joan. En total dispo-
sarà de 180 m2, amb el que es
guanyaran 80 respecte l’antic
equipament. S’han previst espais
per a una sala d’espera i altres

Carles
Guijarro.
President
de l’Àrea
Social
Estem se-
gurs que
el nou Centre Cívic serà un mo-
tor de dinamització molt impor-
tant per al barri. Es milloren
aspectes com la ubicació dels
Serveis Socials i de l’ambu-
latori, però a més, es cobreix
una mancança sòciocultural i
es proporciona espai a les
entitats perquè puguin realitzar
la seva tasca diària. S’han co-
bert les demandes i les neces-
sitat amb escreix. Tindrem
l’equipament que tots volíem,
veïns i consistori, per al barri de
Can Sant Joan.

serveis de què ara no disposa,
amb la qual cosa es podrà ofe-
rir una millor assistència als usua-
ris. Les negociacions sobre
aquest espai s’han fet direc-
tament amb l’Institut Català de
la Salut (ICS), ja que aquest de-

manava un equipament de nova
construcció com a requisit im-
prescindible per continuar do-
nant servei al barri. Les obres
podrien començar abans que
acabi l’any i compten amb un
pressupost de 4.569.313 euros.

SÒNIA HERNÁNDEZ SÒNIA HERNÁNDEZ
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Pintures conceptuals i puntes
de coixí antigues a Montcada

 >> D’esquerra a dreta, Guijarro, Para, Sancho i Morral

SÒNIA HERNÁNDEZ

Comencen les xerrades
sobre literatura europea
El 2 i el 9 de novembre, les properes conferències

sònia hernández
redacció

La literatura de l’escriptor vienès
Arthur Schnitzler (Viena, 1862-
1931) va ser l’encarregada
d’obrir el cicle de conferències
dedicades a la literatura centre-
europea organitzat per les
biblioteques i la Regidoria de
Cultura. Va ser el passat 26 d’oc-
tubre, a la biblioteca del carrer
Montiu, amb la conferència de
l’estudiós Àlvaro de la Rica, qui
va fer una introducció a la vida
i l’obra d’un dels autors més
originals i destacats de l’Europa
d’entre la I i la II Guerra Mun-
dial. El cicle continua el proper
2 de novembre, a la biblioteca
de Can Sant Joan, amb la parti-
cipació del professor i poeta
Lluís Izquierdo, qui parlarà dels
llibres de Robert Musil (Klagen-
furt, Àustria, 1880-Ginebra,
1942). El dia 9 de novembre el
cicle torna a l’equipament del

carrer Montiu, amb la interven-
ció d’Anna Montané, que glosarà
la figura de Joseph Roth (Vo-
línia, 1894-París, 1934).

Per a tothom. El cicle és
una iniciativa que s’emmarca en
la celebració de l’Any del Llibre
i la Lectura que es porta a terme
durant el 2005 i que arriba a
Montcada per mediació de la
Diputació de Barcelona. La re-
gidora de Cultura, Amèlia Mo-
rral (CiU), ha explicat que “ens
va semblar una molt bona
idea dedicar un cicle a la li-
teratura centreeuropea, per-
què és un fenomen clau per
entendre la cultura moderna.
Ara tenim l’oportunitat de
conèixer autors molt interes-
sants”. D’altra banda, l’edil
també ha explicat que es va de-
cidir fer-ho a les dues bibliote-
ques “perquè sigui accessible
per a tots els ciutadans”.

Fins al proper 6 de novembre
es pot visitar a la Casa de la Vila
l’exposició En precari, de l’artista
colomenc Miquel Àngel Para, fi-
nalista del Premi Nacional de
Pintura Juan Ramón Masoliver
2004. La mostra va ser inaugu-
rada el passat 14 d’octubre, amb
la presència de l’artista i de la
regidora de Cultura, Amèlia
Morral (CiU), i el President de
l’Àrea Social, Carles Guijarro
(PSC). L’artista va expressar que
amb aquestes obres busca l’essen-
cialitat de la comunicació, per la
qual cosa la seva pintura cada
vegada és més conceptual i la tela
nua cobra més importància: “És
com si a una ceba li vas treient
capes buscant la seva essèn-
cia, sempre corres el risc de
quedar-te sense res, i jo tinc
la sensació que em puc que-
dar així, però el que busco és
la mínima expressió per co-
municar coses”, va comentar.
En aquesta mateixa línia es va
manifestar el literat Màximo San-
cho, qui va parlar sobre el sentit
de l’obra de Para i la seva relació
amb la literatura. Per la seva ban-
da, Morral va comentar que
Montcada ha estat un espectador
d’honor en l’evolució de l’artista:
“Des que va exposar al 1999 i
després va rebre una menció
honorífica al Premi de Pintura
2003 fins ser el finalista al 2004,
hem vist com anava variant la
seva pintura, cosa que ens sa-
tisfà molt”, va manifestar.

Puntes de coixÍ. D’altra
banda, fins al proper 13 de
novembre la Casa de la Vila acull
l’exposició, organitzada pel
Museu Municipal, de puntes de
coixí dels segles XIX i principis
del XX, pertanyents a la col·lecció
privada d’Isabel Cardona, qui
l’any passat va rebre el Diploma
de Mestre Artesà que lliura la
Generalitat. La inauguració es va

fer el passat 25 d’octubre, amb
la presència de la Regidora de
Cultura, qui va recordar que les  >> El professor Àlvaro de la Rica i Núria Camps, de la biblioteca de Montcada

>>Exposicions

tradicions són un punt important
en la cultura municipal, i el
President de l’Àrea Social.

 >> Isabel Cardona, a la dreta, amb diverses visitants a l’exposició

SÒNIA HERNÁNDEZ

LLUÍS MALDONADO

SÒNIA HERNÁNDEZ

Lliurament dels premis
de fotos a Can Cuiàs

El 21 d’octubre es va fer
lliurament dels premis del pri-
mer concurs de fotografia
Racons i gent de Can Cuiàs,
organitzat pel Centre Cívic del
barri. El primer premi va ser per
Òscar Barcons, el segon per
Dolors Pont i el tercer per Alba >> El jurat i els guardonats dels premis

Muñoz, mentre que Ana Plaza
ha rebut un accèssit. Cosme
Oriol, president de l’Agrupació
Fotogràfica de Montcada, va
encapçalar el jurat i va felicitar
la iniciativa, a més de destacar
la participació dels joves del
barri. En total es van presentar
un total de 26 obres de 13
autors diferents.

sònia hernández
montcada
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L’entitat i l’Ajuntament faran un homenatge públic al desaparegut Jaume Terés

L’ABI recopila dades sobre la
seva història per al centenari

 >> Un recital de guitarra va obrir oficialment els cursos de l’entitat

El Cercle s’endinsa
en ‘L’ombra del vent’

El 4 de novembre David Jou, al cicle Poesia de Tardor

laura grau
redacció

La Unió vol obrir-se a altres entitats
sònia hernández
mas rampinyo

L’ABI recopila informació do-
cumental i testimonis signi-
ficatius sobre l’edifici del carrer
Colom número 5. L’entitat vol
crear un ampli fons per a la cele-
bració del seu centenari al 2009.
L’entitat fa una crida a tots els
ciutadans que puguin facilitar
material d’interès. Miquel Àngel
Gràcia, vicepresident de l’entitat,
va remarcar la rellevància d’a-
quest fons documental: “Cent
anys són molts, i per això
volem celebrar d’una mane-
ra especial el centenari de
l’ABI, i per a nosaltres és
molt important recollir tota
la informació sobre una en-
titat que ha estat una refe-
rència del moviment associa-
tiu a Montcada”, va explicar.
Aquest va ser un dels anuncis que
l’ABI va fer el 14 d’octubre du-
rant l’inici oficial dels cursos i la
inauguració de la sala nova sala,
dedicada al desaparegut Jaume

Terés, qui rebrà un homenatge
el proper 18 de novembre per
part de l’entitat i de l’Ajun-
tament. Amb la trobada també
es van inaugurar els cursos de
l’entitat, entre els que es troben
el de guitarra, teatre, anglès,
manualitats o ioga. Xavi Nava-
rro, professor de guitarra i

alguns dels alumnes, va oferir un
concert exhibició.
D’altra banda, l’ABI ha fet
públiques les bases del Premi de
Narrativa Curta, que arriba al
seu desè aniversari, per la qual
cosa inaugura una categoria per
a estudiants. Les bases es poden
consultar a www.abi-montcada.org

El Cercle culltural continua in-
dagant al voltant del fet literari,
ara es disposa a analitzar fenó-
mens la novel·la de Carlos Ruiz
Zafon L’ombra del vent. L’entitat,
en col·laboració amb l’ABI, ha
organitzat per al 19 de novem-
bre un itinerari seguint la història
del llibre. Els interessats a parti-
cipar en l’activitat es poden
inscriure a l’ABI. Però abans, per
preparar la visita, també s’ha
previst un debat-tertúlia al

voltant de la novel·la el proper
11 de novembre al Café Colon.

També hi ha poesia. D’altra
banda, el Cercle continua amb
el cicle Poesia de Tardor. En el
moment de tancar aquesta
edició era prevista la lectura dels
poetes Ernest Farrés, Clara
Tarrida i Toni Romero a l’Espai
Jove Can Tauler per al 27
d’octubre. També hi prendrà
part el poeta i científic David
Jou, al Cafè Montcada, el 4 de
novembre.

La nova junta directiva de La
Unió de Mas Rampinyo, que en-
capçala Pedro Arévalo, vol obrir-
se al municipi. “Volem que al-
tres entitats i grups sàpiguin
que estem disposats a col·la-
borar amb ells i que estem
oberts a les seves propostes”,
en paraules del president de l’en-

titat. En aquests termes s’ha d’en-
tendre l’acte de presentació que
es va fer el passat 25 d’octubre
a la seu de l’entitat a l’avinguda
Catalunya. El president també va
manifestar la voluntat de tren-
car amb “la imatge d’entitat
tancada en sí mateixa i en els
seus socis que durant molt de
temps ha tingut La Unió”.
Amb aquests objectius, la junta

va convidar veïns i associacions
de tot el municipi. A l’acte, els
nous directius van explicar els
seus posicionaments, van pren-
dre el relleu oficial del president
sortint, Jordi Escrigas, i van ce-
lebrar tot plegat amb un aperi-
tiu. La Unió celebrarà la festa del
soci, la primera de la nova junta,
el cap de setmana del 26 i 27 de
novembre.  >> Pedro Arévalo (esquerra) i l’expresident Jordi Escrigas

LLUÍS MALDONADO

SÒNIA HERNÁNDEZ

Reunió informativa de
preparació del Carnaval

La Regidoria de Cultura ha
convocat la primera reunió in-
formativa per al Carnaval 2006,
que se celebrarà el proper 3 de
novembre. La trobada serà
oberta a tothom que hi vulgui
participar, a les 20h a la Sala

Institucional de la Casa de la
Vila. La Rua es durà a terme el
25 de febrer. Els darrers anys
aquesta cita ha superat la
participació de 1.000 persones,
una xifra que sembla anar in
crescendo. LR
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El veredicte del
Premi Nacional
de Pintura, el 10

de novembre

El proper 10 de novembre es
farà públic a l’Auditori Muni-
cipal el veredicte del Premi Na-
cional de Pintura Juan Ramon
Masoliver, organitzat per la
Regidoria de Cultura. Llavors
serà el moment també en què
s’inaugurarà l’exposició de les
obres seleccionades pel jurat,
format per Josep Maria Cade-
na, Josep Corredor-Matheos,
Conxita Oliver i Ramon Casalé.
La mostra es podrà visitar fins
a l’11 de desembre i també hi
seran l’obra finalista i la guanya-
dora. Aquest any, un total de 146
obres opten al guardó, consis-
tent en 3.000 euros i el mun-
tatge d’una exposició amb el
corresponent catàleg per al
guanyador i 1.500 euros i ex-
posició i catàleg per al finalis-
ta. D’entre les obres rebudes,
129 provenen de Catalunya, 5
d’elles de Montcada i Reixac,
13 de tot l’Estat espanyol i fins
i tot, s’han rebut des de països
com Argentina, Andorra i Ale-
manya, el que continua con-
firmant la projecció del premi
fora del municipi.

El sastre Gràcia, l’elegància feta a mida
el retro-visor

Pere Gràcia, que va obrir un taller el 1931, va ser un dels primers sastres que va tenir Montcada

laura grau

FAMÍLIA GRÀCIA

 >>  El sastre Gràcia al seu taller en una imatge dels anys setanta

La gent més rica es feia
fer dos vestits per lluir a

la Festa Major

Avui dia ens comprem tota la
roba manufacturada, però du-
rant molts anys el costum era
anar al sastre o a la modista. Un
dels sastres amb més renom de
Montcada era  Pere Gràcia que
va engegar el negoci el 1931 en
un pis del carrer Major –a l’edi-
fici on actualment hi ha una
botiga d’animals. Només tenia
21 anys quan va començar però
la seva habilitat i bon gust  li van
permetre atraure ràpidament
una nombrosa i selecta cliente-
la, perquè en aquella època no-
més la gent més acomodada
podia fer-s vestits a mida de
forma habitual. El sastre Gràcia
tenia clients de municipis pro-
pers com Mollet o Montornès
però també de llocs més distants
com Vic o Manresa. El 1939 es
va casar amb Maria Borràs i va
tenir quatre fills. Els encàrrecs
van anar creixent i el taller va
arribar a comptar amb una de-
sena de cosidores.

Nits sense dormir. Una de
les filles del sastre Gràcia, la
Montserrat, va treballar al taller
des de joveneta. Recorda que es
passava tota la nit cosint quan

s’acostava la Festa Major: “La
gent més rica es feia fer dos
vestits per lluir a la festa i
sempre se’ns acumulaven els

encàrrecs per aquestes da-
tes”. El sastre Gràcia li feia el
vestuari a un actor montcadenc
que va fer algunes pel·lícules
espanyoles als anys cinquanta. El
seu nom artístic era Jaime Ave-
llán. Això sí, l’hi feia posar l’eti-
queta d’una prestigiosa boutique
de Barcelona. Altres encàrrecs
importants eren els uniformes
dels porters de la fàbrica Ais-

malibar. Gràcia va ensenyar l’ofi-
ci a joves que anys més tard tam-
bé van destacar per la seva qua-
litat com els sastres Vilarrassa,
Matllo, Aregall i Gargallo. Vi-
cenç Gràcia, l’únic fill varó, va
heretar l’ofici del seu pare i va
establir-se també al carrer Ma-
jor, davant de l’antic taller. El
sastre Gràcia va morir el 1980,
als 69 anys d’edat.
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FUTBOL SALA. GRUP B DE LA DIVISIÓ DE PLATA

El Grundig es despenja de les
primeres posicions de la taula

El Grundig Mobile viu un inici
de temporada complicat, amb
nombroses lesions a les primeres
jornades que han minvat el seu
potencial i l’han situat a l’onzena
posició del Grup B de la Divisió
de Plata, amb només 7 punts en
7 partits. Als dos últims enfronta-
ments, el conjunt local ha perdut
contra els dos líders: el 15 d’oc-
tubre al pavelló Miquel Poblet
davant del Gasifred d’Eivissa
per 4-6 i el dia 22 a la pista del
Barça per 4-2. Els dos primers
classificats es troben a 9 punts
del Montcada, que n’està a tan
sols un de la zona de descens.

Dues cares. La trajectòria del
Grundig no és la mateixa en els
partits de casa i a domicili. Un
fet que crida l’atenció és que
l’equip ha sumat tots els punts
que té lluny de Montcada, tot i
que la ratxa de bons resultats a
pistes contràries es va trencar a
l’últim matx de lliga al Palau
blaugrana. Per la seva banda, al
pavelló Miquel Poblet el conjunt
montcadenc no ha aconseguit
cap punt dels 9 que s’han dis-
putat. “Hem de canviar la
dinàmica contra el pròxim
rival, el Marfil Santa Colo-
ma”, ha dit el tècnic, Marcello
Magalhaes, qui ha reconegut que
“la situació és complicada
però s’ha de ser conscient –
comenta l’entrenador– dels
problemes que viu l’equip”,
amb les baixes ara de Silami –
un mes–, Adilio–fins a l’abril– i
David Mora, sancionat amb 4
partits. El Grundig va exhibir un
bon nivell de joc contra el Barça,
en un partit jugat de tu a tu en-
tre dues plantilles que aspiren al

sílvia alquézar
redacció

RAFA JIMÉNEZ

L’equip ha perdut els darrers dos partits de lliga contra els dos colíders, el Gasifred d’Eivissa i el Barça

 >> José Rodríguez i Rafa Bufill, d’esquenes amb el número 5, surten abatuts després de l’última derrota a casa

La Salle masculí
suma a Barberà
el primer triomf

a la lliga

>> HANDBOL. 1a Catalana

La Salle masculí va obtenir la
primera victòria a Primera Ca-
talana el 22 d’octubre a la pista
del Barberà per 16-28. El con-
junt que dirigeix Jaume Puig va
oferir una bona imatge i, en
paraules del seu tècnic, “es va
retrobar com a equip” després
de dues derrotes a les dues pri-
meres jornades. Segons l’entre-
nador, la plantilla està notant
molt la baixa de Jaume Soto,
perquè ha deixat el bloc amb
només dos homes alts i corpu-
lents a la defensa. Respecte al
desplaçament a Barberà, La
Salle va millorar els seus per-
centatges ofensius, amb un ma-
jor encert fruit d’un joc sense tan-
ta precipitació com havia succeït
en els partits anteriors. El tècnic
espera que el bon joc es tradueixi
en continuïtat a les properes
jornades. D’altra banda, La Salle
femení ha perdut els dos pri-
mers enfrontaments de lliga de
Primera Catalana, contra el Ma-
taró a domicili i el Molins de Rei
al pavelló Miquel Poblet.

sílvia alquézar
redacció
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 >> La Salle ha sumat un triomf

play-off  d’ascens. La igualtat va
ser la tònica dominant, un equi-
libri que es va trencar a la segona
part quan el Grundig va arribar
a la cinquena falta a manca de
10 minuts per al final. Ma-
galhaes va criticar algunes deci-
sions arbitrals i va lloar l’actitud
de la plantilla: “L’equip va es-
tar molt bé en tot moment”,
un fet que no es va produir en
el matx a casa contra el Gasi-
fred d’Eivissa, on el Montcada
va anar a remolc des del principi
amb un 0-2 al minut 6. El Grun-
dig Mobile va jugar bé a estones,
però al final va pagar car les
errades defensives.

El president del Grundig Mobi-
le, Eusebio Carrero, no ha vol-
gut fer cap tipus de manifesta-
cions sobre la trajectòria de
l’equip en aquest inici de tem-
porada. El màxim responsa-
ble de l’entitat vol deixar pas-
sar un mínim de dues jorna-
des –els partits contra el Mar-
fil Santa Coloma al pavelló Mi-
quel Poblet i el desplaçament
a Andorra– per fer alguna valo-
ració pública al respecte i
veure com evoluciona la difícil
situació del club, a un punt del
descens i a nou dels llocs
capdavanters del Grup B de la
Divisió de Plata. SA

el presidentllllleseseseses     frasesfrasesfrasesfrasesfrases

“La situació hores d’ara és
complicada però s’ha de
ser conscient dels proble-
mes que viu la plantilla
amb tantes lesions”

EL TÈCNIC

“A la pista del Barça l’equip
va estar molt bé en tot mo-
ment i va oferir una bona
imatge; estic content de la
seva actitud”
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El Valentine masculí ha superat
la crisi inicial de resultats a la Lli-
ga EBA amb 3 victòries als
últims 4 partits. Els dos darrers
triomfs van ser al pavelló Miquel
Poblet el 16 d’octubre contra el
Sant Pere de Terrassa per 76-68
i el dia 22 a la pista de l’Igualada
per 61-79. Les victòries han
permès al Montcada sortir de
la zona baixa de la classificació
del Grup C, situant-se a la dese-
na posició amb 10 punts. Mal-
grat la remuntada, la igualtat
segueix sent la nota dominant en
la categoria, ja que el Valentine
es troba a un triomf de la zona
d’ascens i a un de la de descens.
“Això evidencia que enguany
no hi ha rivals que destaquin
per sobre de la resta. Totes
les plantilles són molt similars
i qualsevol equip pot guanyar
o perdre”, destaca l’entrenador,
César Saura, qui s’ha mostrat
satisfet de la reacció de la plan-
tilla a les últimes jornades.

Confiança. L’equip i la direc-
tiva han coincidit a destacar que
els últims triomfs han donat
tranquil·litat als jugadors, que es
podien començar a sentir pres-
sionats per la tardança dels bons
resultats. “Sabíem que era
qüestió de temps perquè es-
tem treballant bé”, explica el
base Jordi Acero. Al darrer

>> BÀSQUET MASCULÍ. Lliga EBA

El Valentine trenca la ratxa negativa

SILVIA DÍAZ

El CD Montcada es va endur
de la seva visita al camp del Po-
mar de Badalona la primera
victòria a domicili, en vèncer per
0-2 amb gols de Lolo i Mejía.
L’equip va oferir una bona
imatge davant del cuer, que l’any
passat estava a Primera Catala-
na. “Vam jugar seriosament,
vam ser molt superiors i crec
que el resultat es va quedar
curt”, ha indicat el tècnic, Toni
Carrillo, qui ha destacat l’actitud
positiva de la plantilla. El cos
tècnic i els jugadors coincideixen
a destacar com a molt impor-
tant encadenar diversos resultats
positius. “El fet de guanyar
dos partits seguits ens donarà
molta confiança”, ha manifes-
tat un dels capitans, José María
Mejía.

Ben classificat. El conjunt
dirigit per Toni Carrillo es troba
situat a la sisena posició del Grup
Primer de Preferent amb 10
punts, a tres de diferència dels
equips capdavanters: el Tossa, el
Sant Cristóbal de Terrassa i el
Mollet. Precisament el pròxim

 >> El Montcada va exhibir una bona imatge al camp del Pomar

Primera victòria fora de casa
>> FUTBOL. CD Montcada. Grup Primer de Preferent

SÍLVIA ALQUÉZAR

El Montcada
amplia la plantilla

i obté els dos
primers triomfs

>> BÀSQUET FEMENÍ

El Valentine femení ha sumat
dos triomfs a les dues últimes
jornades, els dos primers de la
temporada. L’ampliació de la
plantilla, amb la incorporació de
la pivot Vanessa Alférez –exju-
gadora del Montcada, ha estat
clau en les darreres setmanes per
millorar el rendiment en els en-
trenaments i obtenir els primers
bons resultats. Així, el Valentine
va guanyar a la pista del Sagra-
da Família per 63-73 el 15
d’octubre, mentre que el dia 22
es va imposar al SESE, el líder
del Grup Segon de Primera
Catalana, per 71-67.  Per a l’en-
trenador, Gregorio Fajardo, les
claus de la victòria van ser “la
intensitat de joc, la tranquil-
litat en els moments decisius
i no perdre tantes pilotes”.

sílvia alquézar
redacció

Reconeixement
a Maiol Cisteró
L’exbase del Valentine, Maiol
Cisteró, va rebre el reconeixe-
ment del CB Montcada i l’Ajun-
tament per la seva trajectòria al
club, durant la qual va ser escollit
tres vegades millor jugador de
la Lliga EBA. L’acte va tenir lloc
abans del partit contra el Sant
Pere. A la foto, el president, Pere
Oliva, l’alcalde en funcions, Alfon-
so Romo, i el regidor d’Esports
–ambdós del PSC– durant el
lliurament d’obsequis. SD

 >> El Valentine ha sumat dos triomfs consecutius

El Sant Joan va trencar la ratxa
negativa de resultats –dues
derrotes consecutives– des-
prés de vèncer el Vilanova del
Vallès per 2-0 al camp munici-
pal de la Font Freda, en el partit
corresponent a la sisena jor-
nada del Grup Novè de Segona
Regional. El matx, disputat el
23 d’octubre, va ser de domini
local a la primera part, amb un
gol d’Ivan Laguna. A la repre-
sa, el Sant Joan va marcar
aviat el definitiu 2-0, obra de
Marc Montcada. Però, un fet va
trasbalsar la dinàmica del
partit quan, a manca encara de
mitja hora per al final, l’àrbitre
va expulsar el jugador Ivan del
Sant Joan, deixant l’equip lo-
cal en inferioritat numèrica
durant molts minuts. A partir
d’aquí, el conjunt dirigit per
Rafa González va intentar con-
trolar la situació tancant-se al
darrera i evitant que el rival
pogués aprofitar la superioritat
de jugadors per reduir diferèn-
cies. El Sant Joan ocupa la cin-
quena posició amb 12 punts,
a tan sols tres de les Franque-
ses, que lidera la classificació.
Els pròxims rival són el Vila-
major a domicili i el Santa
Eulàlia de Ronçana a casa. SA

segona

 >> La pivot Vanessa Alférez

matx, a Igualada, el Valentine va
oferir una imatge molt seriosa
en una pista força complicada
on la temporada anterior van
caure derrotats bona part dels
rivals. El Montcada va jugar bé
en defensa i en atac, amb Dani
Pérez com a màxim encistella-
dor amb 29 punts. En aquest
partit no va jugar Jaume Santan-
dreu, amb una contractura a la
cama.
El pròxim rival del Valentine és
el Navàs, que visitarà el pavelló
Miquel Poblet el 30 d’octubre.
Per a la plantilla, vèncer l’equip
del Bages és important perquè
és un dels candidats a ocupar les
places d’ascens. La temporada
passada, el Navàs va ser el botxí
del Montcada, que va perdre els
dos enfrontaments de Lliga
EBA i també els partits de la
Lliga Catalana.

rival del Montcada és un dels lí-
ders, el conjunt vallesà, que està
fent un inici de temporada sor-
prenent. El Montcada està de-
mostrant ser un equip sòlid en
defensa. Als últims dos partits,
la plantilla local no ha encaixat
cap gol. Per la seva banda, i se-
gons el seu entrenador, ha de
millorar l’aspecte ofensiu amb
la materialització de les ocasions
de què disposa. “A la davan-

tera, tenim més qualitat que
l’any passat”, ha dit Carrillo.
Després del matx del San Cris-
tóbal, el Montcada visitarà el 6
de novembre el camp del Vic,
situat a la penúltima posició de
la classificació amb només tres
punts, tot i que l’any passat va
ser un dels candidats que van
lluitar fins a final de temporada
per ocupar la plaça de promo-
ció d’ascens.

SÍLVIA ALQUÉZAR
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classificacions
FUTBOL SALA

Divisió Plata. Grup B
Jornades 6 i 7
Grundig-Gasifred 4-6
Barça-Grundig 4-2
Equip Pj. Pt.
1 Gasifred 7 16
2 Barça 7 16
3 València 7 14
11 Grundig 7 7
Primera B. Grup 1
Jornades 4 i 5
Alella-Grund.B 4-6
Grundig B-Manlleu 2-6
Equip Pj. Pt.
1 Montmeló 5 15
2 Figueres 5 13
3 La Unió 5 11
10 Grundig B 5 7
Primera Terr. Grup 2
Jornades 4 i 5
Llinars-C. Cuiàs 3-2
C. Cuiàs-Xocola 3-4
Equip Pj. Pt.
1 C. Atlètic 4 12
2 Xocola 5 11
3 Sant Cebrià 5 10
14 Can Cuiàs 5 3

BÀSQUET

Lliga EBA. Grup C
Jornades 6 i 7
Valenti.-St. Pere 76-68
Igualada-Valentine61-79
Equip Pj. Pt.
1 Grupotel 7 13
2 Granollers 7 12
3 Navàs 7 11
9 Valentine 7 10
1a Catalana. Grup 1
Jornades 5 i 6
Olesa-Mont.B 78-60
Mont. B-St. Fruitós 73-95
Equip Pj. Pt.
1 S. Terrassa 6 12
2 Olesa 6 10
3 St. Fruitós 6 10
16 Montc. B 6 6
Ct. Territorial. Grup 5
Jornades 4 i 5
Elvira-St. Gabriel 39-40
St. Medir-Elvira 66-60
Equip Pj. Pt.
1 Martorelles 5 9
2 Horta 5 9
3 SESE 5 9
11 Elvira A 5 7
1a Catalana Fem. Grup 2
Jornades 4 i 5
S. Familia-Valen. 63-73
Valentine-SESE 71-67
Equip Pj. Pt.
1 SESE 5 9
2 Premià 5 9
3 St. Adrià 5 9
7 Valentine 5 7
3a Catalana Fem. Grup 4
Jornades 4 i 5
St. Celoni-Elvira A 40-48
Elvira A-Esparreg. 59-49
Equip Pj. Pt.
1 La Garriga 5 10
2 Roda 5 9
3 Torelló 5 9
6 Elvira A 5 8
Ct. català B Fem. Grup 1
Jornades 4 i 5
IPSE-Elvira B s.r.
Gelida-St. Joan 57-22
Elvira B-Gelida 51-41
St Joan-Vedruna 22-47

Equip Pj. Pt.
1 CIC 5 10
2 Castellar 5 10
3 Montmeló 5 9
9 Elvira B 4 7
12 C.St. Joan 5 6

FUTBOL

Preferent. Grup 1
Jornades 5 i 6
Montcada-Caprabo 0-0
Pomar-Montcada 0-2
Equip Pj. Pt.
1 Tossa 6 13
2 St. Cristóbal 6 13
3 Mollet 6 13
6 Montcada 6 10
2a Regional. Grup 9
Jornades 5 i 6
P. Morera-St. Joan 3-1
St. Joan-Vilanova 2-0
Equip Pj. Pt.
1 Franqueses 6 15
2 La Llagosta 6 14
3 Cardedeu 5 12
7 Sant Joan 6 12
3a Regional. Grup 17
Jornades 3 i 4
Descansa: Sta. Maria
Cèltic-Sta Maria 1-3
Equip Pj. Pt.
1 Càstic 3 9
2 Pujades 4 9
3 Sta. Maria 3 9
4 Parc 4 7
2a Divisió Fem. Grup 2
Jornades 1 i 2
Espanyol-EF Mont. 2-6
EF Mont.-La Roca 4-0
Equip Pj. Pt.
1 Vic 2 6
2 EF Montcada 2 6
3 Egara 2 6
4 St. Andreu 2 6

HANDBOL

1a Catalana Mas. Grup B
Jornades 2 i 3
La Salle A-Palau. 20-26
Barberà-La SalleA16-28
Equip Pj. Pt.
1 GEIEG 2 4
2 Adrianenc 3 3
3 La Roca 3 3
8 La Salle A 3 2
2a Catalana Mas. Grup B
Jornades 3 i 4
La Salle B-Calella32-27
GEIEG-La Salle B 24-27
Equip Pj. Pt.
1 Pardinyes 4 8
2 Sabadell 4 7
3 Sant Fost 4 6
4 La Salle B 4 6
1a Catalana Femení
Jornades 1 i 2
Mataró-La Salle A 32-15
La Salle A-Molins 13-38
Equip Pj. Pt.
1 Molins 2 4
2 La Roca 2 4
3 Mataró 1 2
11 La Salle A 2 0
2a Catalana Femení
Jornades 1 i 2
La SalleB-Agramunt a.
Porqueres-SalleB 22-12
Equip Pj. Pt.
1 St. Quirze 2 4
2 Tarragona 1 2
3 Porqueres 1 2
10 La Salle B 1 0
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El Club Ciclista Montcada-Sau-
nier Duval ha tancat la tempora-
da amb un balanç positiu. L’en-
titat ha mantingut la Segona
Divisió a nivell estatal en el seu
primer any a la categoria i ha
acabat quart del rànquing català.
El director d’equip, Josep Maria
Tàpies, està satisfet amb el
rendiment dels corredors, tot i
que reconeix que “els resultats
no han estat tan bons com la
campanya anterior, sobretot
perquè tenim uns ciclistes
molt joves”.

Els resultats. El CC Mont-
cada ha guanyat enguany el Gran
Premi de La Pobla de Mafumet
i La Canonja –a Tarragona– i
de La Bisbal de l’Empordà.
També ha quedat en segona po-
sició a la prova de Quirze Martí,
Òdena, Trofeu Lluçanès, Palla-
resos, Untzuola (Euskadi), el
Baix Penedès i Mossèn Borràs.
L’equip montcadenc ha acabat
en tercer lloc a la Volta a Girona
i al Campionat de Catalunya. En
individual, els millors han estat
els corredors sot-21 com Ibon
Zugasti, Aleix Fábregas, Sergio

>> CICLISME. Fi de la temporada

El Montcada manté la categoria
estatal i acaba quart a Catalunya
sílvia alquézar
redacció

El Club Ciclista Montcada-
Saunier Duval presentarà
l’equip de la pròxima tempora-
da el 17 de desembre a l’hotel
Solvasa de Barcelona. El club
no ha confirmat quins corre-
dors continuaran perquè els
sot-21 tenen diverses ofertes.
“Són molt bons i tindrem
problemes per retenir-los”,
ha dit Josep M. Tàpies. SA

nou equip

Les atletes de la JAM
corren la prova benèfica

>> ATLETISME. Cursa contra el càncer de mama

Un total de set atletes de la
Joventut Atlètica Montcada va
participar el 23 d’octubre a la
primera edició de la Cursa de la
Dona, una iniciativa de caràcter
benèfic a favor de la lluita con-
tra el càncer de mama organitza-
da per les revistes Sport Life i
Runner’s World. La prova, que es
va disputar pels carrers de Bar-
celona, va comptar amb la
participació d’unes 5.000 corre-
dores que van haver de recórrer

sílvia alquézar
redacció

 >> Les atletes de la JAM amb el campió del món de marató, Martín Fiz

JAM

 >> Balanç positiu del CC Montcada-Saumier Duval

Tomàs, Iván Morán, Eloi Tari-
fa, Oriol Colomé i Carles Her-
rero. Tots ells tenen 19 anys i un
bon futur per endavant. “En
aquesta categoria és un dels
millors equips d’Espanya”,
ha dit Tàpies, qui ha confirmat
que Eloi Tarifa correrà la tem-
porada vinent amb el conjunt
Saunier Duval de Cantàbria i
l’exciclista montcadenc Albert
Losada ha fitxat pel Kaiku.

un circuit urbà de 5 quilòmetres.
La inscripció va ser de 4 euros
per persona, dels quals un se n’ha
destinat a l’Associació Espanyola
Contra el Càncer.
D’altra banda, la JAM també va
participar el dia 23 a la quinzena
edició de la Cursa del CN
Sabadell. Per equips va acabar
al vintè lloc. En la classificació
individual, Santos Guillén va ser
el 173, Emilio Rodríguez el 179,
Ángel Fraile el 182, Eric Teruel
el 306 i Asensio Rodríguez va
arribar en el lloc 642.

més en 2 minuts CB MONTCADA B. BÀSQUET> 1a  Catalana

GRUNDIG B.

FUTBOL SALA> 1a B

Derrota a casa i
victòria a domicili
El Grundig B va perdre el
22 d’octubre al pavelló
Miquel Poblet contra el
Manlleu per 2-6. A la jor-
nada anterior, però, l’equip
es va imposar a la pista de
l’Alella per 4-6. El Grundig
està format per jugadors
molt joves. SA

AE CAN CUIÀS FUTBOL SALA> 1a

Últim del Grup Segon
El conjunt de Joan Rubio és el cuer amb cap victòria
en sis jornades. L’equip, que estrena categoria, no s’ha
adaptat encara a Primera Catalana i ha patit diverses
lesions que han minvat el seu potencial. SA

Segueixen els mals resultats
L’AE Can Cuiàs no ha començat bé a Primera Divisió,
una categoria que va assolir la temporada passada. A
les últimes jornades ha tornat a perdre: a casa contra el
Xocola per 3-4 i a domicili del Llinars per 3-2. SA

CB ELVIRA CUYÀS. BÀSQUET> Territorials

Bona classificació del sènior A femení
El sènior A ha guanyat
els dos últims partits del
Grup Quart de Tercera
Catalana, a la pista del
Sant Celoni per 40-48 i
a casa davant de l’Espar-
raguera per 59-49. El
conjunt local es troba a
la sisena posició amb 8
punts. D’altra banda, el
sènior B és novè al Cam-
pionat català B, mentre que el sènior masculí és onzè al
Grup Cinquè dels tornejos territorials. SA

LA SALLE B. HANDBOL> Segona Catalana

El sènior B masculí continua fort
La Salle B masculí ha fet
un bon inici de lliga, tot
i ser novell a Segona
Catalana. L’equip ha
guanyat tres dels quatre
partits disputats fins ara.
A les dues últimes
jornades va guanyar el
GEIEG de Girona per
24-27 i a casa davant del
Calella per 32-27. Per la
seva banda, La Salle B femení ha debutat a Segona
Catalana amb una derrota a Porqueres per 22-12. SA

UE SANTA MARIA. FUTBOL> Tercera

Dos triomfs als dos primers partits
L’equip femení de l’Escola de Futbol Montcada ha
començat la lliga amb uns bons resultats. El conjunt
que dirigeix Jesús Mateo ha guanyat els dos partits que
s’han disputat fins ara i, a més, per una diferència força
àmplia. La plantilla es va imposar al camp de l’Espanyol
per 2-6 i al municipal de Can Sant Joan va vèncer la
Penya Blanc-i-blava de la Roca B per 4-0. Després
d’aquestes jornades, l’Escola de Futbol es manté invicte
al Grup Segon de Segona Catalana amb 6 punts,
empatat amb el Vic, l’Egara i el Sant Andreu. SA

EF MONTCADA. FUTBOL FEMENÍ> Segona

L’equip manté la imbatibilitat
La Unió Esportiva Santa Maria està fent un bon
començament de temporada, ja que encara no ha perdut
cap punt en les tres jornades inicials. A l’últim partit, els
homes que dirigeix Miguel Argüelles es van imposar al
camp del Cèltic per 1-3. En la classificació, es troben a
la part alta del Grup Dissetè de Tercera Regional, ja
que el dia 15 d’octubre no van poder disputar el matx
contra el Multiètnic de Badalona, que s’ha retirat de la
competició. El Santa Maria, que juga al camp de la
Ferreria, té 9 punts i un partit menys. SA

Dues ensopegades força àmplies
El sènior femení ha encaixat dues àmplies derrotes a
les últimes jornades: a casa davant del Vedruna per 22-
47 i a la pista del Gelida per 57-22. L’equip, que només
ha sumat un triomf en cinc jornades, ocupa la dotzena
posició del Campionat de Catalunya B. SA

CAN SANT JOAN. BÀSQUET> Campionat B

LLUÍS MALDOANDO

SÍLVIA ALQUÉZAR

PILAR ABIÁN

SÒNIA HERNÀNDEZ

SÍLVIA ALQUÉZAR

Arxiu
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MINI MASCULÍ B >

Un grup majoritariament de segon any
Xavi Moix, amb el suport de Cristina Cebrián –juga-
dora del sènior femení– tenen un equip amb jugadors
majoritàriament de segon any, “molt treballadors i
que els agrada córrer”, expliquen els tècnics. L’equip
juga al nivell B.

ESCOLA >

Els més petits del club
Adrià Salas, Ana Palazón i Aleix Monclús són els
encarregats de donar als vint infants de l’escola les
primeres nocions sobre bàsquet, tot i que alguns ja han
jugat la lliga escolar. Els petits, de 6 a 8 anys, disputaran
partits amistosos i trobades.

L’únic equip femení del planter
Una desena de noies formen un equip nou, amb juga-
dores de primer i de segon any, que ara han d’aprendre
a compenetrar-se. Les joves juguen al nivell B.
L’entrenador, Adrià Salas, espera “fer un equip
competitiu i conjuntat”.

actualitatdels clubs
CB MONTCADA. BÀSQUET > Presentació dels equips

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

MINI MASCULÍ A >

Un equip de futur
Una desena de jugadors formen l’equip mini A, que
juga a nivell A. El seu entrenador, Ismael Sistrachs, es-
pera “treballar molt i que aprenguin el màxim
possible”. L’equip està al grup 5 de la màxima categoria
de Promoció i no ha perdut cap partit.

INFANTIL FEMENÍ >

PREMINI MIXT >

Bon inici de temporada
Una quinzena de nens i nenes formen l’equip premini
mixt, format per jugadors de primer i de segon any.
Aquest grup, entrenat per Aleix Monclús, ha començat
la temporada amb bon peu, ja que ha guanyat els partits
disputats.

PREINFANTIL MASCULÍ>

Esperances d’una bona temporada
La majoria dels onze infants que configuren l’equip
provenen de l’escola. L’entrenadora, Marta García, creu
que “el canvi a la lliga federada es nota una mica,
sobretot amb la dinàmica d’exercicis”. La tècnica ha
dipositat moltes esperances en els seus jugadors.

CADET MASCULÍ B >

Un equip compenetrat i competitiu
L’entrenador de l’equip, Oriol Serra, defineix el grup
com “un equip molt competitu, que treballa molt
per estar al millor nivell possible”. El conjunt dis-
puta el Campionat de Catalunya Cadet B, amb rivals
de categoria.

El club manté aquest any els
reptes competitius i de formació

El Club Bàsquet Montca-
da va fer la presentació
oficial d’equips i jugadors
el 16 d’octubre al pavelló
Miquel Poblet, minuts
abans del partit de Lliga
EBA entre el Valentine i
el Sant Pere de Terrassa.

silvia díaz
pla d’en coll

Amb un pavelló ple de
gom a gom, els més de
150 infants i joves que
configuren el planter del
club van desfilar davant
l’afició. L’entitat compta
aquesta temporada amb
una xifra de jugadors si-
milar a la de l’any passsat i
segons el coordinador del

CADET MASCULÍ A >

A Preferent, però amb pocs jugadors
L’equip de Jordi Sistrachs repeteix categoria preferent
un altre cop. L’equip compta amb nou jugadors i segons
el tècnic, “tenen molta qualitat, el problema és que
necessitaríem algun més”. Sistrachs confia en que-
dar a la part alta de la taula.

INFANTIL MASCULÍ >

En el màxim nivell de la seva categoria
Els dotze jugadors que entrena Joan Puig han començat
la temporada a la categoria més alta de Promoció, el
nivell A. L’objectiu de Puig és “anar a totes”, tot i que
destaca, sobretot, “que els joves no han d’esperar
tant guanyar com formar-se”.

club, César Monfort,
“estem molt satisfets
amb la resposta de
Montcada, molta gent
continua confiant en
nosaltres”.
Cinc dels dotze equips del
planter disputen el Cam-
pionat de Catalunya i dels
conjunts de Promoció,

dos estan a nivell A. Se-
gons Monfort, “hem
aconseguit estar en pri-
mera línia del bàsquet
català en totes les cate-
gories, però no oblidem
que el nostre principal
objectiu a la base és for-
mar persones abans que
jugadors competitius”.

Tots els equips del planter
jugaran la lliga de la Fede-
ració Catalana de Bàsquet
a excepció de l’escola, que
jugarà amistosos, troba-
des i als Jocs Escolars.

Parlaments oficials.

A l’acte de presentació, el
president del CB Mont-
cada, Pere Oliva, va agrair
a tots els presents la seva
presència i va encoratjar el
club per “continuar en la
bona línia de les an-
teriors temporades,

amb èxits a la com-
petició i també en l’as-
pecte social”. L’acte
també va comptar amb
representants municipals.
El regidor d’Esports,
Juan  Parra (PSC), va elo-
giar la trajectòria de l’enti-
tat i va destacar la gran
quantitat de jugadors amb
què compta l’entitat aquest
any. Finalment, el primer
tinent d’alcalde, Alfons
Romo (PSC), va destacar
que “l’esport és fona-
mental per fer ciutat”.

FOTOGRAFIES: SILVIA DÍAZ
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El repte d’un nivell superior
Les jugadores de Pol Morató estan al nivell B de la
seva categoria. El tècnic està a l’espera de “veure com
es mouen en aquesta categoria, volem guanyar el
màxim possible però és preferible fer una bona
formació”.

actualitatdels clubs
CB MONTCADA. BÀSQUET > Presentació dels equips

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

SOTS-21 MASCULÍ >

Un grup molt treballador
L’equip sots-21 compta amb Ismael Sistrachs com a
entrenador, que destaca dels seus vuit jugadors que “són
molt treballadors i tenen molt il·lusió, es-
pecialment a la categoria en la que estan jugant”.
Els joves disputen el Campionat de Catalunya.

JUNIOR MASCULÍ B >

Moltes esperances en el Campionat
El coordinador del club, César Monfort, és també
l’entrenador d’aquest equip, que competeix en la
màxima categoria de joves de la seva edat. Segons
Monfort, “els joves han donat un salt qualitatiu
molt important i se n’espera una progressió”.

JUNIOR MASCULÍ A >

Un dels conjunts més competitius
L’equip que entrena Josep Darwin és una de les apostes
més fortes del planter del CB Montcada. El conjunt
aspira a la màxima categoria per a la Segona Fase, jugar
a Preferent A. Els joves són el futur que haurà de nodrir
al sènior.

CADET FEMENÍ >

CB ELVIRA CUYÀS. BÀSQUET > Presentació dels equips

SOTS-21 MASCULÍ >

MINI MASCULÍ >

Un equip amb cares conegudes
Fa quatre anys que Joan Alonso dirigeix l’equip. De la
formació actual, la major part repeteixen categoria i
segons Alonso, “han millorat molt, sobretot la tèc-
nica individual. Ja no depenen dels altres per
moure’s a la pista”.

Objectiu de superació
L’equip que entrenen Àlex Pitar i Juanjo Cañadillas ha
incorporat nous jugadors d’altres equips. El seu objectiu
és “culminar amb l’etapa de formació i fer un bon
joc”. El conjunt intentarà situar-se a la part alta de la
classificació.

JUNIOR MASCULÍ >

Un equip amb continuïtat
És el primer any d’aquest equip a categoria júniors.
Segons l’entrenador, Joan Alonso, els joves “estan a
una edat difícil, però intentarem fer un bon paper.
El més positiu és que són un bon grup d’amics, fa
anys que juguen junts”.

ESCOLA >

Primer contacte amb el bàsquet
Una vintena d’infants formen els dos equips de l’es-
cola, que jugaran la lliga benjamí dels Jocs Escolars i la
lliga de la Federació. La coordinadora és Cristina Iniesta
i els entrenadors són Carles Vilalta, Gisela Vilalta, Josep
Roca, Ana Ruiz i Laura Anguita.

Formació i diversió,
els pilars del club

El CB Elvira Cuyàs ha co-
mençat la temporada amb
cinc equips al planter, qua-
tre federats: mini, júnior i
sots-21 masculins i cadet
femení, i l’escola, amb una
vintena d’infants.  Els con-
junts federats disputaran la
lliga de la Federació Catala-
na, mentre que l’escola es di-
virà en dos grups, dels quals
un participarà a la lliga bàs-
quet benjamí dels Jocs Es-

silvia díaz
mas rampinyol

colars. Tant aquest equip
com el segon d’Escola ju-
garan també la lliga escolar
que organitza la Federació de
Bàsquet cap a la primavera.
Els objectius del club amb
el planter, segons la pre-
sidenta, Cristina Iniesta con-
tinuen sent els mateixos que
a anteriors temporades, “for-
mar als joves mentre que
gaudeixin de la pràctica
del bàsquet i crear una bo-
na base per als sèniors”.

FOTOGRAFIES: SILVIA DÍAZ
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CADET MASCULÍ >

Guanyar mentre es gaudeix
Xavier Vidal i Gabriel Manzano són els dos entrenadors.
És un conjunt de primer any amb el que els tècnics
pretenen “arribar el més alt possible però sempre i
quan els jugadors no es deixin de divertir”.

actualitatdels clubs
CEB CAN ST JOAN. BÀSQUET > Presentació

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

SOTS-21 MASCULÍ >

El gran repte de l’entitat
L’equip de Jordi Mane competeix aquesta temporada en
una categoria més complicada que la d’anteriors
temporades, l’A-1 de la Territorial Barcelona. Fins ara,
els joves de Can Sant Joan estan fent un bon paper.

INFANTIL MASCULÍ>

Superar el nivell de l’any passat
L’equip el formen jugadors de segon any. Els en-
trenadors, Miguel Villena i Eli Rincón, afirmen que “es-
tem a nivell baix comparat amb la resta d’equips
però farem el millor paper possible”.

L’equip sots-21, el repte
de la nova temporada

El CEB Can Sant Joan
compta aquesta tempora-
da amb tres equips: in-
fantil, cadet i sots-21 mas-
culí. Tots tres equips han
experimentat un augment
de nivell a les seves cate-
gories de joc, especial-

silvia díaz
can sant joan

CADET FEMENÍ >

Un equip amb moltes possibilitats
Les jugadores que entrenen Yolanda i Raquel Escruela
juguen al nivell C, però “segurament pujarem de ni-
vell a la Segona Fase, som un equip amb molt po-
tencial”. Algunes noies provenen del CB Montcada.

CADET MASCULÍ >

Temporada per aprendre
L’equip que entrenen Raúl Ortega i Rogelio Pérez s’ha
fixat aquest any aprendre i agafar el ritme de la categoria.
El conjunt és cadet, amb joves d’aquesta edat però
també alguns infantils.

L’equip júnior femení
continua a Preferent

El CB La Salle Montcada
presenta aquesta tempora-
da tres conjunts federats:
dos cadets –un masculí i un
femení– que disputen la
lliga de Promoció, i un jú-
nior femení, que està jugant
a la lliga Preferent B, amb
l’objectiu de tornar a aspi-
rar al Campionat de

silvia díaz
mas rampinyo

CB LA SALLE. BÀSQUET > Presentació

JÚNIOR FEMENÍ>

Mantenir-se al Campionat de Catalunya
L’equip entrenat per Beni López lluita una temporada
més per mantenir-se en Preferent, aquest any en una
categoria superior. Les joves porten cinc anys jugant
juntes al mateix conjunt.

les classificacions
FUTBOL SALA

GRUNDIG MOBILE

Benjamí. Lliga BCN G1. Jorn.1
Grundig-Les Corts Ubae 2-4

Aleví . Lliga BCN. Grup 2.
Jornades 2 i 3
Grundig d.
Rapid S. Coloma-Grundig 3-7
Equip Partits Pt.
1 FC Barcelona 2 6
2 Restaura 2 6
3 Pomar 2 6
6 Grundig 1 3

Intantil. Primera Divisió. Grup
1. Jornades 2 i 3
CN Sabadell-Grundig
0-4
Grundig-Peña Ortega
1-4
Equip Partits Pt.
1 AE Martorell 2 6
2 Marfil S. Coloma 2 6
3 FC Barcelona 2 6
7 Grundig 2 3

Cadet A. Primera Divisió. Grup 5.
Jornades 2 i 3
Peña Ortega-Grundig
2-3
Cardedeu-Grundig 0-1
Equip Partits Pt.
1 Les Corts Ubae 2 6
2 Rapid S. Coloma 2 6
3 Canet 2 6
4 Grundig 2 6

Cadet B. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 2 i 3
Grundig d.
Monistrol-Grundig 2-6
Equip Partits Pt.
1 CN Sabadell 2 6
2 J. Molina 2 4
3 Epic Casino 1 3
5 EF Montcada 2 3
6 Grundig 1 3

Juvenil. Lliga Nacional. Grup 6
Jornades 2 i 3
FC Barcelona-Grundig 13-3
Grundig-L’Hospitalet
10-5
Equip Partits Pt.
1 FC Barcelona 2 6
2 Martorelles 2 6
3 Les Corts Ubae 2 6
10 Grundig 2 3

EF MONTCADA

Infantil. Segona Divisió Grup 3.
Jornades 2 i 3
Restaura-EF Montcada 2-0
EF Montcada-Les Corts 0-6
Equip Partits Pt.
1 Sant Gervasi 2 6
2 CN Caldes 2 3
3 Hilse Cornellà 2 3
9 EF Montcada 2 3

Cadet. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 2 i 3
Monistrol-EF Montcada 3-7
EF Montcada-Caldes
4-2
(Vegeu classif icacions a
Grundig)

Juvenil. Segona Divisió B. Grup
2. Jornades 2 i 3
EF Montcada-Granollers 2-1
EF Montcada d.
Equip Partits Pt.
1 FS Castellar 2 6
2 CF Castellterçol 2 6
3 E. Pia Granollers 2 6
7 EF Montcada 2 3

BÀSQUET

CB MONTCADA

Premini masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell B. G6. Jorn.3 i 4
CB Mont.-Badalonès 45-38
Minguella-CB Montcada 36-62
Equip Partits Pt.
1 CB Montcada 4 8
2 AE Badalonès 4 7
3 Arenys Bàsquet 4 6
4 AB Premià 4 6

Mini masculí A. PB Fase Prèvia.
Nivell A. Grup 5. Jornades 3 i 4
St Gabriel-CB Montcada 41-72
Granollers-CB Montcada 71-74
Equip Partits Pt.
1 CB Montcada 4 8
2 CB Vic 4 7
3 CB Granollers 4 6
4 Lliçà d’Amunt 3 4

Mini masculí B. PB Prèvia. Nivell
B. Grup 13. Jornades 1 i 2
CB Montcada-Terrassa 67-34
Mollet-CB Montcada 110-66
Equip Partits Pt.
1 CB Mollet 4 8
2 CE Sant Nicolau 4 7
3 E. Pia Sabadell 4 6
4 CB Montcada 4 6

Preinfanti l  masculí. PB Fase
Prèvia. Nivell C. G8. Jorn. 3 i 4
CB Montcada-V. Neus 49-56
Franqueses-CB Mont. 64-47
Equip Partits Pt.
1 AD Ronda 3 6
2 Les Franqueses 3 5
3 Verge Neus 3 5
4 CB Montcada 3 4

Infantil masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell A. Grup 1. Jornades 3 i 4
CB Mont.-CN Sabadell 50-91
S. Terrassa-CB Mont. 60-47
Equip Partits Pt.
1 CB L’Hospitalet 4 7
2 Sferic Terrassa 4 7
3 E. Pia Sabadell 3 6
6 CB Montcada 4 4

Infantil femení. PB Fase Prèvia.
Nivell B. Grup 3. Jornades 3 i 4
CB Montcada-CB Mollet 43-47
CN Caldes-CB Mont. 48-12
Equip Partits Pt.
1 Lliçà d’Amunt 4 8
2 CB Mollet 4 6
3 CB Torelló 3 4
6 CB Montcada 4 4

Cadet masculí A. CC no sènior.
Preferent G2. Fase Prèvia. Jor-
nades 3 i 4
CB Mont.-St. Gervasi 87-103
A. Disseny-CB Mont. 103-78
Equip Partits Pt.
1 La Salle Girona 7 13
2 CB Sant Gabriel 7 12
3 Albert Disseny 6 11
6 CB Montcada 7 9

Cadet masculí B. CC no sènior.
Grup 1. Fase Prèvia. Jorn. 5 i 6
CB Mont.-A. Disseny 56-64
Lleida-CB Montcada 79-69
Equip Partits Pt.
1 FC Barcelona 6 12
2 Jov. Badalona 6 12
3 SiemensCornellà 6 11
14 CB Montcada 6 7

Júnior masculí A. CC no sènior.
Preferent. G3. F. Prèvia. Jorn.6 i 7
CB Montcada-Collblanc 88-51
CN Sabadell-CB Mont. 60-56
Equip Partits Pt.
1 S. Cornellà 7 14
2 CN Sabadell 7 13
3 Sagrada Família 7 12
4 CB Montcada 7 11

Júnior masculí B. CC no sènior.
Grup 1. Fase Prèvia. Jorn. 5 i 6
CB Mont.-CB IPSI 71-81
Lleida-CB Montcada 101-58
Equip Partits Pt.
1 CB Sant Josep 6 12
2 Unió Gironina 6 11
3 UE Mataró 6 11
14 CB Montcada 6 8

Sots 21 Masculí. CC no sènior.
Preferent. Grup 2. Jornades 5 i 6
CN Sabadell-CB Mont. 50-80
CB Montcada-Cornellà 86-69
Equip Partits Pt.
1 Grup Barna 6 11
2 CB Montcada 6 11
3 Sferic Terrassa 6 10
4 S. Pere Terrassa 6 10

CB ELVIRA CUYAS

Mini masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell C. Grup 21. Jorn. 3 i 4
E. Cuyas-Canovelles 54-46
La Llagosta- E. Cuyas 17-67
Equip Partits Pt.
1 Elvira Cuyàs 4 8
2 Canovelles BC 4 7
3 CB Tabor 3 5
4 Lliçà d’Amunt 4 5

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell B. Grup 2. Jornades 3 i 4
Elvira Cuyas-Cardedeu 48-61
Elvira. Cuyas-E. Carme  49-57
Equip Partits Pt.
1 Escola Carme 4 7
2 CB Cardedeu 4 7
3 CEB Sant Jordi 4 7
5 Elvira Cuyas 4 5

Júnior masculí. Territorial BCN.
Nivell B. G1. Jornades 5 i 6
Elvira Cuyas-Caldes 61-59
St Climent-Elvira Cuyas 57-65
Equip Partits Pt.
1 Sant Adrià 6 12
2 UE Sant Cugat 6 11
3 S. Pere Terrassa 6 11
8 Elvira Cuyas 6 8

Sots 21 Masculí. Territorial
BCN. Nivell B. G1. Jorn. 4 i 5
Elvira Cuyas-Rubí 75-50
CB Fai- Elvira Cuyas 58-69
Equip Partits Pt.
1 Bàsquet Tiana 4 7
2 EBC La Llagosta 5 7
3 Les Franqueses 4 7
5 Elvira Cuyas 4 7

CEB CANT SANT JOAN

Infanti l  masculí. PB Fase
Prèvia. Nivell B. Grup 1.
Jornades 3 i 4
Mollet-CEB Can St Joan 58-43
C St Joan-Lliçà d’Amunt33-50
Equip Partits Pt.
1 CB Cardedeu 4 8
2 CB Sant Celoni 4 7
3 CB Mollet 4 6
6 Can Sant Joan 4 4

Cadet Masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell A. Grup 1. Jornades 3 i 4
Franqueses-Can St Joan72-49
Can St Joan-Caldes 53-71
Equip Partits Pt.
1 CB Granollers 4 8
2 Jov. Badalona 4 7
3 Les Franqueses 4 7
6 Can Sant Joan 4 4

Sots 21 masculí.  Territorial
BCN. Nivell A1. Grup 1. Jorn. 5 i 6
Montserrat-Can St Joan 61-58
Can St Joan d.
Equip Partits Pt.
1 Pineda de Mar 6 11
2 ABB Dosa 5 10
3 CP Roser 6 10
7 Can Sant Joan 5 8

LA SALLE MONTCADA

Cadet femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. Grup 6. Jornades 3 i 4
CB Llinars-La Salle 26-63
Sant Fost-La Salle- 11-61
Equip Partits Pt.
1 La Salle 4 8
2 CN Caldes 3 5
3 CB Parets 3 4
4 CB Llinars 3 4

Cadet masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell C. Grup 20. Jornades 3 i 4
La Salle-CP Roser s.
Sant Andreu- La Salle 61-48
Equip Partits Pt.
1 CP Roser 3 6
2 Bosco Rocafort 3 5
3 AE Sant Andreu 3 5
5 La Salle 3 3

Junior femení. CC no sènior.
Preferent. Grup 3. Jornada 6 i 7
La Salle-Sedis 61-40
SESE-La Salle 42-56
Equip Partits Pt.
1 Serveis Panella 7 13
2 Toyota Almeda 7 13
3 UESC Punt Fresc 7 12
4 La Salle 7 11

FUTBOL

EF MONTCADA

Prebenjamí A. Grup 5. Jorn.1 i 2
EF Montcada-Sentmenat 10-3
St Lorenzo-EF Montcada 1-5

Benjamí A. Grup 1. Jornades 1 i 2
Torelló-EF Montcada 2-2
EF Montcada-Calldetenes 2-1
Equip Partits Pt.
1 Can Rull 1 3
2 Escola Andalucía1 3
3 CF Ripollet 1 1
5 EF Montcada 1 1

Benjamí B. Segona Divisió Grup
13. Jornades 1 i 2
EF Montcada-Parets
2-2
La Llagosta-EF Montcada 3-8
Equip Partits Pt.
1 Palau solità 1 3
2 EC Granollers 1 3
3 CF Rubí 1 3
5 EF Montcada 1 1

Aleví A. Primera Divisió Grup 1.
Jornades 3 i 4
Horta-EF Montcada 2-6
EF Montcada-Damm 2-2
Equip Partits Pt.
1 L’Hospitalet 3 9
2 PB Collblanc 3 9
3 Escola Guinardó 3 7
5 EF Montcada 3 7

Aleví B. Segona Divisió Grup 32.
Jornades 1 i 2
EF Montcada-V. Vallès s.r.
St Celoni-EF Montcada 0-3
Equip Partits Pt.
1 EC Granollers 1 3
2 UE Montmeló 1 3
3 Caldes Montbuí 1 3
6 EF Montcada 0 0

Infantil A. Primera Divisió Grup
10. Jornades 3 i 4
EF Montcada-Granollers 3-2
Canovelles- EF Montcada 2-1
Equip Partits Pt.
1 PB Sant Celoni 3 9
2 CF Parets 3 7
3 Palau-solità 3 7
10 EF Montcada 3 4

Infantil B. Segona Divisió Grup
12. Jornades 1 i 2
Sta. Eulàlia-EF Montcada 1-2

EF Montcada  d.
Equip Partits Pt.
1 Xaloc Club Esp. 1 3
2 L’Hospitalet CE 1 3
3 Bufalà CF 1 3
5 EF Montcada 1 3

Cadet A. Primera Divisió. Grup
5. Jornades 3 i 4
EF Mont.-Sabadellenca 0-4
La Planada-EF Montcada  3-2
Equip Partits Pt.
1 CB Mercantil 3 9
3 Jabac C. Jofresa 3 7
4 Sabadell Nord 3 7
14 EF Montcada 3 0

Cadet B. Segona Divisió. Grup
29. Jornades 1 i 2
EF Montcada-Concordia 3-1
Montflorit-EF Montcada 2-0
Equip Partits Pt.
1 La Románica 1 3
3 Escola Andalucía1 3
4 CF Ripollet 1 3
5 EF Montcada 1 3

Juvenil A. Primera Divisió. Grup
3. Jornades 3 i 4
EF Mont.-F. Sánchez Ll. 2-2
Roda de Ter-EF Montcada 1-2
Equip Partits Pt.
1 UE Mollet 1 3
2 Santa Eulàlia 1 3
3 Palau 1 3
6 EF Montcada 1 3

Juvenil B. Segona Divisió. Grup
29. Jornades 1 i 2
Martorelles-EF Montcada  6-2
EF Montcada-Lliçà Amunt 6-5
Equip Partits Pt.
1 CF Martorelles 1 3
2 CE Sant Celoni 1 3
3 Bellavista Milán 1 3
11 UD Sta Maria 0 0
15 EF Montcada 1 0

UD SANTA MARIA

Juvenil. Segona Divisió. Grup
29. Jornades 1 i 2
Santa Maria-La Llagosta  s.
Montornès N.-Santa Maria 3-1
(Vegeu c lassi f icació a l ’EF
Montcada)

HANDBOL

CH LA SALLE MONTCADA

Infantil Masculí A. Fase Prèvia
Grup D. Jornada 1
La Salle-Jov. Mataró 34-21
Equip Partits Pt.
1 La Salle 1 2
2 OAR Gràcia 1 2
3 CE Sant Cugat 1 2
4 Cerdanyola 1 0

Infantil Masculí B. Fase Prèvia.
Grup B. Jornada 1
La Salle-Santpedor a.

Juvenil A. Lliga Catalana. Fase
Prèvia. Grup C. Jornada 2
Palautordera-La Salle
28-27
Equip Partits Pt.
1 Palautordera 2 4
2 Bonmar Mataró 3 3
3 Load Gavà 3 3
5 La Salle 2 2

Juvenil B. Segona Catalana.
Primera fase. Grup C. Jornada
1
Granollers-La Salle 34-20
Equip Partits Pt.
1 Berga 3 3
2 Les Franqueses 2 4
3 Sant Fost 2 2
9 Palautordera 1 0

ment l’equip sots-21 mas-
culí, que és l’aposta de
l’entitat per a aquesta tem-
porada i que milita al nivell
A-1 de Territorial. Es
tracta d’un equip amb
jugadors conjuntats, que fa
temps que juguen plegats,
i que aquesta temporada
han de treballar al màxim.

Catalunya. El club continua
apostant per l’esport
femení i la formació de la
base, sobretot en els con-
junts cadets. El júnior aquest
any està cogestionat entre La
Salle i el Draft Gramenet.
Precisament, les júniors van
assistir a la presentació ofi-
cial del club de Santa Co-
loma.

FOTOGRAFIES: SILVIA DÍAZ/LLUÍS MALDONADO
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>> JOCS ESCOLARS

El multiesport incorpora novetats
per rebaixar el nivell competitiu

La lliga local comença el 5 de novembre, mentre que la comarcal ja s’ha posat en marxa

Tot a punt per donar el
tret de sortida de la lliga
escolar 2005-2006, que es
posarà en marxa el 5 de
novembre. Les escoles ja
tenen definits els seus
equips i a nivell local s’or-
ganitzaran les lligues mul-
tiesport, bàsquet benjamí,
bàsquet aleví, futbol ben-
jamí, futbol aleví i, per pri-
mer cop, una lliga de fut-
bol infantil només amb
equips d’instituts de Mont-
cada. La lliga de bàsquet
aleví l’organitzen tres mu-
nicipis: Montcada i Reixac,
Cerdanyola i Badia. A la
darrera reunió del Consell
de l’Esport Escolar de
Montcada (CDEM), que
es va celebrar el 18 d’oc-
tubre, es van prendre al-
gunes decisions sobre el
multiesport, com no fer
classificació. Segons la
coordinadora de l’esport

silvia díaz
redacció

escolar, Susana Moreno, la
mesura pretén “evitar
que els infants estiguin
pendents de quedar els
primers. Quan són pe-
tits volem que apren-
guin i que no siguin
competitius”. Tots els
col·legis tindran un equip
de multiesport que jugarà
les tres modalitats a ex-

 >> Els clubs tornen a participar als Jocs Escolars

ARXIU/SILVIA DÍAZ

>> FUTBOL SALA. Lliga d’hivern

La competició s’ajorna
per falta d’inscrits

La lliga local anual de fut-
bol sala s’ajorna per més
endavant, ja que cap equip
s’ha presentat durant el
procés d’inscripcions que
l’Institut Municipal
d’Esports i Lleure (IME)
–organitzador de l’ac-
tivitat– havia establert. El
president de l’IME, Juan
Parra (PSC), ha manifestat
que “hem arribat una
mica tard. Ofertar una
lliga a l’octubre és

arriscat perquè la majo-
ria de persones interes-
sades a participar-hi ja
s’han compromès a al-
tres lligues”. Parra ha as-
segurat que “hi ha inte-
rès en crear la lliga, pe-
rò hem de presentar-la
abans”. La intenció és
tornar a obrir el període
d’inscripcions a l’estiu,
quan s’estiguin formalit-
zant les matrícules a la lliga
d’estiu de futbol sala. SD

cepció del grup del CEIP
El Viver, que només es-
tarà present al segon tri-
mestre, quan es farà bàs-
quet. A secundària, el 22
d’octubre van començar
la lliga els equips de futbol
cadet i juvenil. Per la seva
banda, els dos equips
d’handbol escolar –un in-
fantil de La Salle i un aleví

del Sagrat Cor– disputen
un any més la lliga del
Consell Comarcal del Va-
llès Oriental.

Els clubs. A la reunió
del 18 d’octubre també es
va decidir que les entitats
esportives que ho desitgin
prenguessin part als Jocs
Escolars. A multiesport, el
Grundig Mobile par-
ticiparà amb un equip du-
rant tota la temporada,
com ja va fer l’any passat.
El CB Montcada partici-
parà al trimestre de bàs-
quet del multiesport. Un
dels dos grups de l’escola
del CB Elvira Cuyàs for-
marà part de la lliga ben-
jamí de bàsquet i l’AE
Can Cuiàs participarà a les
lligues benjamí, aleví i in-
fantil de futbol sala, a més
del trimestre de multies-
port. El Grundig també
tindrà un equip en futbol
sala benjamí.

>> ESCACS

Objectiu de la UEM:
formar jugadors de futur

La Unió Escacs Mont-
cada té aquesta tem-
porada 76 jugadors a la
lliga escolar, dels quals 64
reben classes a les escoles
i altres 12 estan al club. Els
centres on s’imparteixen
classes són El Turó, Font
Freda, Elvira Cuyàs,
Reixac i Sagrat Cor. Els

escolars competiran a la
lliga comarcal, a partir de
febrer, i fins aquesta data
entrenaran i també parti-
ciparan al torneig de
Nadal de l’entitat. Els
monitors són Gennaro
De Lucia (coordinador),
Federico Scalzi, Lluís Luna
i Jesús Carrasco. SD
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Noces d’or. Aquesta montcadenca de 63 anys ha celebrat
recentment el 50 aniversari en la seva professió. Va començar a
treballar molt jove en un món que l’ha apassionat des de ben
petita, quan encara anava a escola i ella mateixa es feia els
pentinats que veia a les sex-symbol de l’època. La seva mare va
veure de seguida que podia fer-se un futur com a perruquera i
li va buscar una feina no remunerada, perquè encara ho havia
d’aprendre tot en l’ofici. No va trigar gaire a conèixer els secrets
de la professió i a fer-se un nom entre els perruquers del mu-
nicipi.  Els inicis van ser durs, moltes hores de treball, al principi
anant per les cases, després treballant per altres i, al final,
posant negoci propi. Conchita Batlle compta els mesos que li
queden per jubilar-se perquè ja està cansada d’estar envoltada
de secadors, pintes, tints i miralls. Contenta perquè la seva filla
petita es farà càrrec de la perruqueria, assegura que seguirà
fent el de sempre: viure la vida intensament, perquè per aquest
món només es passa una vegada.

“No entenc la gent que
no es vol posar guapa”

La moda dels talls

asimètrics fa que

les dones vagin

pitjor pentinades

que abans

Se’m cau l’ànima

als peus quan veig

com està la Torre

dels Frares, la

casa pairal on

vaig néixer

�

perruquera

SÍLVIA ALQUÉZAR

� Quan va decidir que se-
ria perruquera?
De sempre. Només tenia 8
anys, quan encara anava a les
Germanes, i ja em feia ones, em
posava grapes... També m’agra-
dava anar al Disla, al perruquer,
i mirar què feia.
� Com recorda els inicis?
Quan comences en una profes-
sió, sempre és dur. Havia de
compaginar l’aprenentatge de
l’ofici amb el negoci familiar.
� Quin era?
Els meus pares te-
nien una parada de
verdura al mercat
amb els productes
que conreaven a les
terres de la Torre
dels Frares, eren els
masovers. Al matí,
venia les hortalisses
a la plaça i a la tarda
em dedicava a pen-
tinar senyores.
� En quins llocs
va treballar?
Vaig treballar a di-
verses perruqueries
de Montcada i alho-
ra feia pentinats a
domicili. De fet, ai-
xí em vaig anar
creant la meva prò-
pia clientela. Anava
amb bicicleta. De
vegades, em llevava
a les cinc del matí per fer una
permanent abans d’anar a
vendre al mercat. Em vaig plan-
tar quan em vaig casar.

Conchita BatlleConchita Batlle

� Què vol dir plantar?
Tenir negoci propi. Vaig posar
la perruqueria a una habitació
del meu pis, al carrer Major, al
costat de Ca Lasús. Després, ja
vaig llogar un local de planta bai-
xa perquè era millor.
� Per cert, quan costava
una permanent als anys 50 i
quan val ara?
Costava 50 pessetes. Ara val 45
euros.
� Han canviat molt els pen-
tinats durant cinc dècades?

Sí i no. La tècnica
és la mateixa, ja
està tot inventat.
Jo estic acostuma-
da a fer tallats si-
mètrics i ara es
porta el que es diu
mal tallat. El que ha
evolucionat més és
el color.
�  La gent va
ben pentinada?
Hi ha de tot, però
normalment no. A
més ara, amb
aquests pentinats
asimètrics, encara
es nota més. Quan
era la moda de les
permanents, era
més fàcil anar ben
pentinades, només
calia posar-se una
mica d’escuma i

donar-se amb el difusor. Ara és
més complicat.
� Què és el que més li agra-
da de la seva professió?

El tracte amb la gent i fer reco-
llits. Recordo una vegada, per la
Nit de Cap d’Any, que vaig es-
tar fent monyos des de les nou
del matí fins a la una de la mati-
nada. Les últimes clientes sortien
de la perruqueria quan ja s’aca-
bava la missa del gall!
� És important anar guapo
o guapa?
Per suposat. No entenc la gent
que no ve mai a la perruqueria.
Home, els que van justos de
diners ho puc entendre però els
que, per simple garreperia, no
es donen el plaer de veure’s bé,
això no m’entra al cap. S’ha de
viure la vida. Jo m’ho gasto tot,
no tinc ni cinc, sense malbara-
tar, és clar.
� A part de la perruqueria,
quina és la seva altra pas-
sió?
Viatjar. He anat a tots els con-
tinents. He estat a Egipte, Tò-
quio, Hong-Kong, Bangok, La
Polinèsia, Las Vegas, Canadà,
Estats Units, París, Tasmània. Per
cert, d’aquí em vaig emportar
com a record un floc de cabells
d’un aborígen que el tinc em-
marcat en un quadre a casa
meva.
� Quan viatja, què és el que
més li crida l’atenció?
Els edificis antics. Per això, quan
veig com està la Torre dels Fra-
res, la casa pairal on vaig néixer,
se’m cau l’ànima a terra. És una
llàstima que deixem perdre així
el patrimoni.
� És cert que a les perru-

queries es critica molt?
A mi no m’agrada parlar mala-
ment de ningú i, aquesta norma,
l’he aplicada sempre al meu ne-
goci. Home, dels que surten a les

revistes del cor sí que en parlem.
� Què no ha fet encara i li
agradaria fer?
Enraonar amb els Reis d’Es-
panya.


